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 PROTOKÓŁ NR XII / 2012 

XII sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji, 

która odbyła się w dniu 24 lutego 2012 r. w godz. 13 
00

 – 16
20 

w holu  

Polsko-Niemieckiego Centrum Kultury i Sportu w Człopie, przy ul. Osiedlowej.
 

 

 

 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu IV kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych  

do protokołu list obecności ( załączniki nr 1 i 2). 

 

 

Porządek obrad XII sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji: 
 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) przedstawienie porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołu XI sesji Rady Powiatu.  

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie 9.12.2011 r. – 26.01.2012 r.  

a) przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XI sesji 

Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

a) przyjęcie informacji. 

4. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XI sesji 

Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady 

Powiatu w Wałczu. 

a) przyjęcie informacji. 

5. Ustne sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między 

sesjami. 

6. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 30.12.2011 r.  

do 13.02.2012 r. 

      a) przyjęcie informacji. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego powiatu za 2011 r. 

a) informacja Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Wałczu o stanie 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego  

za 2011 r., 

b) stanowisko Zarządu Powiatu, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

d) dyskusja, 

e) przyjęcie informacji.    

8. Informacja na temat bezpieczeństwa i porządku publicznego w Powiecie Wałeckim  

za 2011 r. 

a) informacja Komendy Powiatowej Policji w Wałczu o stanie bezpieczeństwa  

i porządku publicznego w Powiecie Wałeckim za 2011 r., 

b) informacja Prokuratora Rejonowego w Wałczu o stanie postępowań karnych 

prowadzonych w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2011 w Prokuraturze 

Rejonowej w Wałczu, 

c) informacja na temat działalności straży miejskiej i gminnych Powiatu Wałeckiego 

za 2011 r.,          
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d) stanowisko Zarządu  Powiatu,                 

e) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

f) dyskusja, 

g) przyjęcie informacji. 

9. Informacja o realizacji Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz 

Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na lata 2011-2014, za rok 

2011.   

a) informacja Zarządu Powiatu o realizacji Powiatowego Programu Zapobiegania 

Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego  

na lata 2011-2014 za rok 2011, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

10. Informacja na temat  realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2015, za rok 2011.   

a) informacja Zarządu Powiatu na temat  realizacji Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  

na lata 2011-2015, za rok 2011, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

11. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2011 r.  

a) przyjęcie sprawozdania.  

12. Informacja na temat pozyskiwania środków pomocowych w Powiecie Wałeckim.  

a) informacja Zarządu Powiatu na temat pozyskiwania środków pomocowych  

w Powiecie Wałeckim, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

d) dyskusja, 

e) przyjęcie informacji. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2012 rok. 

      a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych,  

      b) podjęcie uchwały.   

14. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji liceum profilowanego dla młodzieży  

o nazwie „I Liceum Profilowane” wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu. 

      a)    ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych,  

      b)    podjęcie uchwały.   

15. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia uzupełniającego liceum 

ogólnokształcącego dla młodzieży o nazwie „Uzupełniające Liceum 

Ogólnokształcące” oraz zasadniczej szkoły zawodowej dla dorosłych o nazwie 

„Zasadnicza Szkoła Zawodowa dla Dorosłych” wchodzących  w skład Zespołu Szkół 

nr 3 w Wałczu w „Liceum Ogólnokształcące dla dorosłych”. 

      a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych,  

  b)   podjęcie uchwały.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia dwuletniej zasadniczej szkoły 

zawodowej dla młodzieży „Zasadnicza Szkoła Zawodowa nr 2” wchodzącej w skład 

Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu w trzyletnią zasadniczą szkołę zawodową dla młodzieży. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

b) podjęcie uchwały. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji liceum profilowanego dla młodzieży  
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o nazwie „II Liceum Profilowane” wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 4 Rolnicze 

Centrum Kształcenia Ustawicznego w Wałczu. 

      a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych,  

      b)   podjęcie uchwały.  

18. Podjęcie uchwały w  sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych  

w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej 

oraz warunków i sposobu ich przyznawania. 

  a)  ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

  b)  podjęcie uchwały. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/ 88 /2003 Rady Powiatu w Wałczu  

z dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek 

pływających z napędem motorowym na zbiornikach wodnych w powiecie wałeckim. 

  a)   ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

  b)   podjęcie uchwały.  

20. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. 

a) przyjęcie sprawozdania 

21. Sprawozdanie z realizacji planu kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Powiatu w 

Wałczu za rok 2011. 

a) przyjęcie sprawozdania.  

22. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w 

Wałczu za rok 2011. 

a) przyjęcie sprawozdania.  

23. Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w 

Wałczu za rok 2011. 

a) przyjęcie sprawozdania. 

24. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych 

wniosków i zapytań 

25. Interpelacje oraz zapytania radnych 

26. Wnioski i oświadczenia radnych. 

27. Zakończenie sesji. 

 

 

 

Ad pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 

 

a) otwarcie sesji, 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgodnie z § 18 Statutu Powiatu Wałeckiego 

otworzył obrady XII sesji IV kadencji Rady Powiatu w Wałczu. 

Poinformował, iż na prośbę Przewodniczącego Rady Miejskiej w Człopie sesja Rady Powiatu 

w Wałczu została zwołana w Człopie. Dodał, iż popiera pomysł organizowania sesji Rady 

Powiatu w gminach powiatu wałeckiego, gdyż jest to świetny sposób na ich promowanie. 

Następnie z imienia i nazwiska przywitał zaproszonych gości, radnych Rady Powiatu, Zarząd 

Powiatu, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu, przedstawicieli mediów oraz pracowników 

Starostwa obsługujących sesję. 
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b) stwierdzenie quorum, 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum. Na stan  

ogólny 17 radnych – nieobecny Tadeusz Węgrzynowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju 

Gospodarczego.  

Wobec stwierdzonego quorum Rada Powiatu może podejmować prawomocne decyzje. 

 

c) przedstawienie porządku obrad, 

 

Porządek obrad XII sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach  

na sesję,  stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Do powyższego Przewodniczący Rady zgłosił następujące propozycje zmian:  

 

a) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Celowego 

powiatów Województwa Zachodniopomorskiego – jako kolejny punkt 20 porządku 

obrad; 

b) podjęcie uchwały  w sprawie apelu o przywrócenie połączenia kolejowego na linii 

Piła-Wałcz - jako kolejny punkt 21 porządku obrad; 

 

Pozostałe punkty otrzymałyby numerację kolejną. 

 

Wobec braku uwag do proponowanych zmian porządku obrad XII sesji Rady Powiatu, 

Przewodniczący Rady Powiatu kolejno poddał pod głosowanie wprowadzenie punktów: 

 

a) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Celowego 

powiatów Województwa Zachodniopomorskiego, jako kolejny punkt 20 porządku 

obrad – w wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie wprowadziła do 

porządku przedmiotowy punkt; 

b) podjęcie uchwały  w sprawie apelu o przywrócenie połączenia kolejowego na linii 

Piła-Wałcz, jako kolejny punkt 21 porządku obrad - w wyniku głosowania Rada 

Powiatu jednogłośnie wprowadziła do porządku przedmiotowy punkt. 

 

d) przyjęcie protokołu XI sesji Rady Powiatu. 

 

Wobec braku zgłoszenia uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu Nr XI / 2011 z obrad XI sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła się w 

dniu 29 grudnia 2011 r. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszy jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 2 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie 09.12.2011 r.- 26.01.2012 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XII sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zwrócił się z prośbą do Starosty Wałeckiego Bogdana Wankiewicza, by na pytanie, które 

pragnie zadać w przedmiotowym punkcie porządku obrad, odpowiedzi udzielił Skarbnik 

Powiatu. Następnie przypomniał, iż podczas XI sesji Rady Powiatu, która odbyła się 29 

grudnia 2011 r., na wniosek Zarządu Powiatu w projekcie uchwały w sprawie zmian  

w budżecie powiatu na 2011 r. dokonano zmian, m. in.  wartości deficytu z 6 307 886 zł na 

5 882 648 zł.  Natomiast  z przedłożonej Informacji o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu  

wynika, iż 26 stycznia br. Zarząd Powiatu przyjął wstępną informację Skarbnika Powiatu  

z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2011, w której podano, iż „ budżet powiatu za 

12 miesięcy 2011 roku zamyka się deficytem w wysokości 6 373 703 zł”.  Wobec 

powyższego  zapytał Skarbnika Powiatu, po co dwa dni przed końcem roku 2011 

zmniejszono wartość deficytu, jeżeli i tak osiągnął on praktycznie wartość pierwotną 

(6 373 703 zł)? 

Ponadto oświadczył, iż deficyt budżetu miał być pokryty wolnymi środkami, jako nadwyżki 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu oraz pożyczką. Wobec czego zapytał, 

jak było naprawdę, skąd faktycznie  pochodziły środki na pokrycie deficytu?  

 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Odpowiedział, iż wynik finansowy budżetu na koniec roku 2011 wynikał z faktu, że powiat 

nie wykonał wszystkich zaplanowanych dochodów. Powyższe w największym stopniu miało 

związek z nieotrzymaniem przez powiat refundacji z tytułu wykonanych inwestycji. Dlatego 

też nie wykonując dochodu, zwiększył się faktyczny deficyt budżetu. Natomiast plan dochodu 

nie został zmniejszony, ze względu na brak pewności czy w ostatnich dniach roku 

budżetowego do budżetu powiatu nie wpłyną dodatkowe środki z tytułu refundacji. Z tegoż 

względu nie praktykuje się zmniejszania dochodów, w momencie kiedy planowany deficyt  

byłby mniejszy. Zmiana projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 2011 r., dokonana 

przed XI sesją spowodowana została wpływami środków finansowych z  dotacji do budżetu 

powiatu, co zwiększyło wartość dochodów powiatu i wpłynęło na zmniejszenie deficytu. 

Następnie zaznaczył, iż należy rozróżnić deficyt planowany od deficytu faktycznie 

wykonanego.    

W następnej kolejności odniósł się na drugie pytanie informując, iż na koniec roku 2011 

deficyt budżetu wynosił ok. 6,5 mln zł i został pokryty nadwyżką środków pieniężnych  

z końca  roku 2010, w wysokości  ponad 6 mln zł. 

 

a)  przyjęcie informacji.   

 

Wobec braku innych uwag do „Informacji o pracy Zarządu Powiatu w okresie 09.12.2011r.- 

26.01.2012 r.” Przewodniczący Rady Powiatu  poddał niniejszą pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła przedmiotową informację jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 3 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XI sesji 

Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 
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Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XI sesji Rady Powiatu  

w Wałczu w dniu 29 grudnia 2011 r. powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu radni 

otrzymali w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik nr 5  

do niniejszego protokołu. 

 

a)  przyjęcie sprawozdania.   

 

Wobec braku uwag do „Sprawozdania z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych 

podczas XI sesji Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu  

w Wałczu” Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła przedmiotową informację jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 4  

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XI sesji 

Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady Powiatu 

w Wałczu. 

 

Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XI sesji Rady Powiatu  

w Wałczu w dniu 29 grudnia 2011r., powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady 

Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, stanowi ono 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

a)  przyjęcie sprawozdania.   

 

Wobec braku uwag do „Sprawozdania z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych 

podczas XI sesji Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu 

Rady Powiatu w Wałczu” Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła przedmiotową informację jednogłośnie 

 

 

 

Ad pkt 5 

Ustne sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 
 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Poinformował, iż okres między sesjami był dla członków Zarządu Powiatu bardzo pracowity. 

Następnie przedstawił informacje dotyczące poruszonego podczas XI sesji Rady Powiatu w 

dniu 29.12.2011 r. tematu dotyczącego reorganizacji struktury sądownictwa powszechnego. 

Według projektu rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości w sprawie zniesienia niektórych 

sądów rejonowych, utworzenia zamiejscowych wydziałów w niektórych sądach rejonowych 

oraz zmiany rozporządzenia w sprawie sądów apelacyjnych, sądów okręgowych   i sądów 

rejonowych oraz ustalenia ich siedzib i obszarów właściwości, Sąd Rejonowy w Wałczu 

zachowa samodzielność organizacyjną. Jednocześnie w obrębie właściwości Sądu 
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Rejonowego w Wałczu utworzone zostaną zamiejscowe wydziały: cywilny, karny oraz 

rodzinny i nieletnich z siedzibą w Drawsku Pomorskim. Podziękował Posłowi na Sejm RP 

Pawłowi Suskiemu za wsparcie w działaniach, dążących do zachowania siedziby Sądu 

Rejonowego w Wałczu. Dodał, iż władze powiatu drawskiego bardzo mocno walczyły, by 

siedziba Sądu Rejonowego została utworzona w Drawsku Pomorskim, ewentualnie  

w Łobzie. Jednak prezes Sądu kategorycznie powyższemu zaprzeczyła.  

Następnie przedstawił działalność Starostwa w okresie między sesjami od 30.12.2011 r.  

do 23.02.2012 r., informując o następujących wydarzeniach: 

 20 stycznia 2012 roku - podpisano porozumienie dotyczące realizacji inwestycji w 

2013 roku pod nazwą „Przebudowa drogi 2310Z na odcinku Rzeczyca - Wrzosy do 

drogi wojewódzkiej nr 177” zlokalizowanej na terenie gminy Tuczno i powiatu 

wałeckiego. Porozumienie zostało zawarte pomiędzy Powiatem Wałeckim 

reprezentowanym przez Gminę Tuczno, oraz Olsztyńskimi Kopalniami Surowców 

Mineralnych Sp. z o.o. Planowana inwestycja zostanie sfinansowana ze środków 

własnych i w części ze środków publicznych pozyskiwanych przez Powiat w ramach 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Udział Powiatu oraz Gminy 

Tuczno w finansowaniu inwestycji wyniesie po 7,5 % łącznych kosztów inwestycji, 

które zostaną pokryte ze środków własnych. Natomiast Olsztyńskie Kopalnie 

Surowców Mineralnych Sp. z o.o.  pokryją 85 % łącznych kosztów inwestycji; 

 25 stycznia 2012 roku - w Starostwie Powiatowym w Wałczu odbyło się spotkanie z 

Panią Dorotą Janicką - Zastępcą Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w 

Szczecinie, Regionalnego Konserwatora Przyrody. Celem powyższego było 

omówienie zasadniczych założeń do planu ochrony rezerwatu "Wielki Bytyń" 

zawartych w planie zadań ochronnych dla obszaru Natura 2000 PLH320011 Jezioro 

Wielki Bytyń. W trakcie spotkania wskazano na zapisy zawarte w projekcie 

dokumentu, istotne z punktu widzenia rozwoju turystycznego powiatu oraz społeczno-

gospodarczego gmin, których wydźwięk budzi niepokój władz samorządowych. 

Celem nadrzędnym, winno być zachowanie walorów przyrodniczych obszaru, przy 

jednoczesnym poszanowaniu praw człowieka. Stąd tak ważne jest możliwie duże 

otwarcie rezerwatu Wielki Bytyń dla turystów, wędkarzy oraz inne grupy społeczne 

chcące cieszyć się rekreacją w czystym środowisku. Fakt funkcjonowania rezerwatu 

nie powinien negatywnie dotykać mieszkańców okolicznych miejscowości i wpływać 

destrukcyjnie na strategiczne plany samorządów. Regionalny Dyrektor Ochrony 

Środowiska w Szczecinie zadeklarował udzielenie odpowiedzi na pytania i 

wątpliwości, które napłynęły w ramach konsultacji społecznych w ich ostatnim etapie, 

jak również wskazał na celowość i potrzebę organizowania kolejnych spotkań; 

 7 lutego 2012 r. - w Starostwie Powiatowym w Wałczu zebrała się Kapituła 

przyznająca nagrodę honorową „Laur Powiatu Wałeckiego” w celu omówienia 

tegorocznych nominacji; 

 10 lutego 2012 r. -  na „Magicznej Górce” odbyła się uroczystość otwarcia drogi 

powiatowej 2313Z na odcinku Rutwica - Strączno. Przebudowę drogi powiatowej 

2313Z na odcinku Rutwica - Strączno wyremontowano w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2007-2013. 

Umowa o dofinansowanie została podpisana w dniu 29 marca 2010 roku. Na 

realizację projektu przeznaczono 4 695 790,64 zł, z czego dofinansowanie ze środków 

Unijnych wyniosło 2 057 565,43 zł. Gmina Wiejska Wałcz na przebudowę drogi 

przeznaczyła wkład własny w wysokości 400 000 zł. Inwestycję rozpoczęto 28 

kwietnia 2010 roku, a zakończono 19 grudnia 2011 roku. Natomiast rozliczenia 

finansowego dokonano do końca 2011 roku. Wykonawcą robót była Grupa 

Kapitałowa ,,POL - DRÓG". Również na mocy porozumienia trójstronnego pomiędzy 



 8 

Powiatem Wałeckim, Gminą Wiejską Wałcz oraz Nadleśnictwem Tuczno przy 

„Magicznej Górce” wybudowano parking.  

Głównym celem przebudowy drogi, była poprawa jakości lokalnej sieci drogowej oraz 

bezpieczeństwa ruchu drogowego, jak i zwiększenie dostępności komunikacyjnej dla 

mieszkańców Powiatu Wałeckiego. W wyniku realizacji projektu modernizowana 

droga uzyskała parametry drogi klasy Z, stan nawierzchni - kategoria B, co wpłynęło 

na poprawę jej standardu. W ramach modernizacji przebudowano 6,933 km drogi 

powiatowej, wbudowano 2 zatoki autobusowe, 0,968 km chodnika oraz 0,3815 km 

kanalizacji deszczowej. Poszerzono istniejącą wcześniej nawierzchnię bitumiczną na 

jezdnię do szerokości 5,5 m. Poprawiło to znacznie bezpieczeństwo dla użytkowników 

drogi. 

 15 lutego 2012 r. - w siedzibie Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w 

Szczecinie odbył się Konwent Starostów Powiatów Województwa 

Zachodniopomorskiego. Podczas powyższego omawiano m.in. zagadnienia związane 

z:  - finansowaniem Powiatowych Inspektoratów Nadzoru Budowlanego, 

- zmianami administracyjnymi w zakresie funkcjonowania Zakładu Ubezpieczeń 

Społecznych. Dodał, iż powiatowe filie ZUS zostaną zachowane, reorganizacja 

przewidziana jest jedynie w stosunku do punktów zlokalizowanych na terenie 

Szczecina; 

- zamianami administracyjnymi w zakresie funkcjonowania Sądów Rejonowych na 

terenie województwa zachodniopomorskiego;  

- reorganizacji inspekcji sanitarnych w województwie zachodniopomorskim. 

Powołany został zespół złożony ze Starostów Powiatowych  i pracowników WIS, 

- finansowaniem Domów Pomocy Społecznej przez Wojewodę 

Zachodniopomorskiego przed zmianą ustawy o pomocy społecznej w roku 2012. 

Wojewoda zapewnił, iż zabezpieczy środki finansowe na modernizację Domu Pomocy 

Społecznej. 

 

Następnie poinformował, iż III Kadencja Rady Powiatu w Wałczu była bogata pod względem 

przeprowadzonych inwestycji. Bardzo dużym przedsięwzięciem, na około 30 mln zł była 

termodernizacja obiektów użyteczności publicznej, w której brała udział także Gmina i Miasto 

Człopa. Budynki szkół  ponadgimnazjalne powiatu waleckiego zostały ocieplone, wymieniono 

dachy. Obecnie w ramach programu „Zielone Inwestycje” budynek internatu ZS Nr 3 został 

ocieplony i wymieniono jego dach, ponadto na budynku Domu Pomocy Społecznej oraz 

internatu ZS Nr 1 zostaną zamontowane solary, a budynek w którym aktualnie mieści się 

przychodnia rejonowa dzieci i młodzieży podlegał będzie termodernizacji. 

Oświadczył, iż nową inwestycją, jaką powiat będzie realizował w roku bieżącym jest 

przebudowa drogi powiatowej1984z (ul. Orla) w Mirosławcu wraz z kanalizacją deszczową, 

której wartość kosztorysowa wynosi 1.712.000,00 zł. 70% wartości kosztorysowej inwestycji 

pochodzić będzie z wkładu własnego, który zostanie pokryty w 50 % ( 599 tys. zł )z budżetu 

Powiatu Waleckiego i 50% z budżetu gminy Mirosławiec. Pozostałe 30 % wartości 

kosztorysowej inwestycji Powiat Wałecki będzie się starał uzyskać z dofinansowania zadania 

w ramach programu wieloletniego pod nazwą Narodowy Program Przebudowy Dróg 

Lokalnych – etap II Bezpieczeństwo- Dostępność- Rozwój. 

Na zakończenie poinformował, iż Powiat Wałecki zawarł porozumienie pomiędzy Gminą  

i Miastem Człopa, a Powiatem Wałeckim w zakresie zimowego utrzymania dróg 

powiatowych. Zawarcie powyższego stanowi dowód na to, że właściwe utrzymanie dróg w 

okresie zimowym jest wspólnym interesem samorządów.  Zapewnił, iż Zarząd Powiatu zrobi 

wszystko, by drogi powiatowe utrzymać w dobrym stanie. 
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Bogdan Białas - Przewodniczący Rady Powiatu 

A vocem wypowiedzi Starosty Wałeckiego dotyczącej dróg powiatowych poinformował, iż 

Zarząd Powiatu obiecał, że środki finansowe z puli zimowego utrzymania dróg, które uda się 

zaoszczędzić, zostaną przeznaczone na naprawę dróg powiatowych. 

  

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż mogłoby sprawdzić się stare przysłowie „porażka jest sierotą, a sukces ma wielu 

ojców”, jeżeli nie uwierzylibyśmy doniesieniom prasowym o tym, iż Sąd Rejonowy w 

Wałczu w ogóle nie był zagrożony. Jednak przyjmuje do wiadomości, że Starosta Wałecki  

i Poseł na Sejm RP „uratowali” Sąd Rejonowy w Wałczu. 

Następnie poinformował, iż na posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw Społecznych oraz 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, które odbyły się 13 lutego 2012 r.  przedłożono wnioski o 

przyznanie nagród Laur Powiatu Wałeckiego oraz Super Laur Powiatu Wałeckiego. We 

wniosku kapituły Nagrody Honorowej „Laur Powiatu Wałeckiego” radny Mirosław 

Wiercioch zauważył, iż  mianowany do wyróżnienia Nagrody Honorowej Laur Powiatu 

Wałeckiego Uczniowski Klub Sportowy UKS „Koniczynki” Chwiram, którego był prezesem, 

od dwóch lat już nie istnieje. Obecnie przy szkole podstawowej w Chwiramie działa UKS o 

nazwie „Liderki”. Ponadto oznajmił, iż Komisja Budżetu i Spraw Społecznych opiniowała 

wniosek o przyznanie nagród Laur Powiatu Wałeckiego, w którym podano, iż wyróżnionym 

w kategorii „Działalność Kulturalna” jest „Muzeum Ziemi Wałeckiej”. Natomiast podczas 

Komisji Rozwoju Gospodarczego poinformowano, iż „Muzeum Ziemi Wałeckiej”  

nie powinno być we wniosku ujęte. Wobec tego poprosił o złożenie stosownych wyjaśnień.  

 

 

Jerzy Goszczyński – Wicestarosta Wałecki 

Przyznał, że podanie do wyróżnienia Narody Honorowej „Laur Powiatu Wałeckiego” 

Uczniowskiego Klubu Sportowego UKS „Koniczynki” Chwiram wynika z jego błędu, za co 

bardzo przeprosił. Nie sprawdził, iż Klub w międzyczasie zmienił nazwę na UKS „Liderki”. 

Powyższe nie zmienia postaci rzeczy, iż zarówno Gimnazjum w Chwiramie, jak i działający 

w jej imieniu uczniowski klub sportowy reprezentują bardzo wysoki poziom i słusznie został 

uwzględniony w wyróżnieniach w kategorii „Działalność Sportowa”. Jeżeli chodzi  

o „Muzeum Ziemi Wałeckiej” oświadczył, iż omyłkowo zostało ujęte we wniosku kapituły, 

gdyż nie było w tym roku nominowane. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Dodał, iż Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Roman Wiśniewski powyższe 

błędy omówił podczas posiedzenia komisji. 

 

 

Janusz Różański 

Podkreślił, iż wyżej przedstawione niejasności naczelnik  wyjaśnił  tylko podczas jednej 

komisji tj. Komisji Rozwoju Gospodarczego. 
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Ad pkt 6  

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 30.12.2011 r. do 13.02.2012 r. 

 

Pisemną informację o pracy Rady Powiatu w okresie od 30.12.2011 r. do 13.02.2012 r. radni 

otrzymali w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 7 

do niniejszego protokołu. 

 

a) przyjęcie informacji. 

 

Do przedłożonej informacji nie wniesiono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie przyjęcie „Informacji o pracy Rady Powiatu w okresie od 30.12.2011 r. do 

13.02.2012 r..” 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszą jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 7 

Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego Powiatu Wałeckiego za rok 2011. 

 

a) informacja Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wałczu o stanie 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego 

powiatu za 2011 r. 

 

Przedmiotową pisemną informację o radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu, stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

b) stanowisko Zarządu Powiatu, 

 

Pisemne stanowisko Zarządu Powiatu w sprawie bezpieczeństwa przeciwpożarowego                             

i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu Wałeckiego w roku 2011 radni otrzymali                     

w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Pisemne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych w sprawie bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu Wałeckiego w roku 

2011 radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik  

nr 10 do protokołu 

 

d) dyskusja, 

 

Jan Kaczanowicz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 Zwrócił się do Komendanta KP PSP w Wałczu Kazimierza Maciejewskiego z dwoma 

zapytaniami: 

1) czy problemy z jakimi boryka się aktualnie jednostka OSP Tuczno dotyczące usprawnienia 

i wymiany samochodów oraz niedostatecznym przygotowaniem strażnicy do warunków 

zimowych zostaną w najbliższym czasie rozwiązane?; 
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2) jakie zadania  nałożono na Komedę KP PSP w Wałczu w związku z organizacją 

Mistrzostw Europy w piłce nożnej UEFA EURO 2012? 

 

 

Janusz Różański 

Oznajmił, iż rok 2011 był szczególnym dla Komendy Powiatowej PSP w Wałczu, w głównej 

mierze ze względu na fakt, iż zakończono modernizację i budowę kompleksu budynków 

stanowiących siedzibę Komendy. Podkreślił, że bez silnego zaangażowania Komendanta KP 

PSP w Wałczu Kazimierza Maciejewskiego, nie byłoby dziś tak pięknej „strażnicy”. W 

imieniu Klubu Radnych Rady Powiatu  „Wspólny Powiat” złożył komendantowi gratulacje i 

podziękowania za jego pracę na rzecz Komendy.  

Następnie poruszył kilka kwestii dotyczących przedmiotowej informacji. 

W związku z przedstawionymi w informacji danymi dotyczącymi monitoringu 

przeciwpożarowego zapytał: czy objęcie nim jedynie ośmiu obiektów zlokalizowanych na 

terenie miasta Wałcza jest wystarczające, czy istnieją obiekty, których objęcie monitoringiem 

przeciwpożarowym jest szczególnie konieczne, co można uczynić by monitoringiem 

przeciwpożarowy był szerzej stosowany na terenie powiatu? 

W następnej kolejności poruszył temat sprawności hydrantów, podkreślając iż problem z ich 

usprawnianiem toczy się już od kilku lat. Wobec czego zapytał czy Komenda Powiatowa PSP 

uwagi po kontroli hydrantów przekazuje samorządom i jednostkom je obsługującym? 

Zaznaczył, iż w przedmiotowej informacji podano, iż istnieje potrzeba doposażenia jednostki 

ratowniczo-gaśniczej w dwa samochody. Wobec czego zapytał, czy istnieją programy dzięki 

którym można byłoby pozyskać środki na ich zakup. Przypomniał, iż w 2004 roku powołano 

komitet, którego przewodniczącym była ówczesna posłanka Bogusława Towalewska. 

Pozyskano wówczas ok. 300 000 zł, z których zakupiono dwa samochody ratowniczo-

gaśnicze. 

Na zakończenie zapytał jak układa się współpraca Komendy Powiatowej PSP z OSP gminy 

wiejskiej Wałcz? 

 

 

Jadwiga Jankowska–Klonowska – Radna Rady Powiatu 

Podziękowała Komendantowi KP PSP oraz jego pracownikom za ofiarną pracę i życzyła 

wszystkiego najlepszego. Następnie zwróciła się do komendanta z prośbą, by przekazał także 

słowa podziękowania dla strażaków jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej, którzy swoją 

pracę wykonują społecznie. Poinformowała, iż w jednostce OSP w Człopie pracują ludzie, 

którzy nie tylko służą pomocą zawodowej straży pożarnej, ale i wkładają dużo pracy  

w utrzymanie właściwego stanu technicznego swojej jednostki. Sami malują swoją siedzibę, 

wstawiają okna, naprawiają dach, zakładają centralne ogrzewanie. Oznajmiła, iż marzeniem 

ochotników jednostki OSP w Człopie, które to może spełnić Powiat Wałecki i Komendant KP 

PSP, jest zakup systemu lamp zespołowych z nagłośnieniem typu LZ48 z generatorem ZU 

RA2120. 

 

 

Kazimierz Maciejewski – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  

W pierwszej kolejności odniósł się do pytania radnego Jana Kaczanowicza dotyczącego 

problemów z jakimi boryka się aktualnie jednostka OSP Tuczno informując, iż Burmistrz 

Tuczna zadeklarował, że niniejsze zostaną rozwiązane. Przedstawiono dwie propozycje 

dotyczące utworzenia nowej siedziby strażnicy. Pierwsza polega na modernizacji budynku 

szkoły i utworzeniu w nim centrum kultury, oraz wybudowanie przy tym obiekcie  strażnicy. 

Druga to zaadoptowanie hali po Zakładzie Gospodarki Komunalnej, wówczas strażnica 
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byłaby obiektem niezależnym. Dodał, iż utworzeniu nowej siedziby jednostki OSP w Tucznie 

towarzyszy dobry klimat. Zaznaczył, iż w przeciągu 2 ostatnich lat dokonano zmiany składu 

członków Zarządu jednostki OSP, co pozytywnie wpłynęło na jej rozwój. Obecnie jednostka 

OSP w Tucznie dysponuje dwoma sprawnymi samochodami  ratowniczymi.  

Co do  zadań, jakie nałożono na Komedę KP PSP w Wałczu w związku z organizacją 

Mistrzostw Europy w piłce nożnej UEFA EURO 2012, poinformował, iż polegają one 

głownie na przygotowaniu szkoleniowym. Wyjaśnił, że zespół Ministra Spraw Wewnętrznych 

i Administracji opracował procedurę, która nakłada na służby, inspekcje, straże określone 

obowiązki. Zadaniem jednostek powiatowych straży pożarnej jest przyswojenie procedur z 

zakresu ratownictwa i poszerzenie wiedzy dotychczas posiadanej, co może być przydatne 

przy włączaniu sił jednostek państwowej straży pożarnej z powiatu do wsparcia 

zabezpieczenia mistrzostw. Największą rolę przy ratowniczym zabezpieczeniu Mistrzostw 

odgrywają służby, zlokalizowane na terenie miast, w którym rozgrywki będą organizowane. 

Jeżeli chodzi o jednostki powiatowe mają one zapewnić wsparcie powyższych głównie w 

zwalczeniu zagrożeń typu: chemicznego, radiologicznego, biologicznego, wybuchowego. 

Dodał, iż dokładne omówienie tego zagadnienia zostanie przedstawione podczas spotkania 

zarządzania kryzysowego. 

Następnie odniósł się do problemów poruszonych przez radnego Janusza Różańskiego. 

Podziękował za słowa uznania. Dodał, iż cały proces realizacji inwestycji rozpoczął się dość 

dawno. Zaznaczył, iż wsparcia finansowego powyższej inwestycji udzielił Powiat Wałecki 

oraz gmina Miejska Wałcz, za co serdecznie podziękował.  

Odnośnie monitoringu przeciwpożarowego poinformował, że aktualnie objętym jest nim 

osiem obiektów, z których: 3 hotele COS OPO Wałcz, BGŻ Wałcz, PKO S.A. Wałcz,  UM 

Wałcz, C. H. „ORION” w Wałczu zostało objęte monitoringiem  wynikającym z obowiązku 

nałożonego przepisami prawa. Natomiast dodatkowo, na wniosek zarządcy obiektu objęto 

nim także centrum handlowe KAUFLAND Polska w Wałczu. 

Co do sprawności hydrantów poinformował, iż proces podnoszenia ich sprawności trwa już 

od 1990 roku. W momencie kiedy rozpoczynano kontrole hydrantów procent ich 

niesprawności kształtował się na poziomie 45%, natomiast obecnie stanowi 17%. 

Systematyczne kontrole spowodowały znaczną poprawę, niemniej optymalnym byłoby 

osiągnięcie poziomu bliskiego 100% sprawności. Co roku do kontroli typowane są hydranty 

zlokalizowane w różnych obszarach gmin powiatu waleckiego. W przypadku wykrycia  

niesprawności wydawane są decyzje administracyjne nakazujące ich usprawnienie.  

Odnosząc się do kwestii dotyczącej potrzeby doposażenia Komendy Powiatowej PSP  

w nowe auta oświadczył, iż prowadzone analizy oraz obowiązujące normatywy wskazują na 

konieczność doposażenia jednostki ratowniczo-gaśniczej w samochód specjalny SH-32m 

(optymalnie) lub SH-25 (alternatywnie) oraz ciężki samochód ratowniczo – gaśniczy GCBA – 

8/32. Dodał, iż obecnie jednostka dysponuje samochodami, które liczą sobie nawet 30 lat. 

Wizualnie wyglądają dobrze, niemniej są zawodne i przestarzałe. Jednostka nie tylko 

potrzebuje zarówno niezawodnych aut, ale i dostosowanych do różnego typu zagrożeń. Koszt 

zakupu jednego auta wynosi ok.  milion złotych. Oczywiście można byłoby, za 

pośrednictwem programów unijnych pozyskać środki finansowe na ich zakup, z tym, by móc 

to uczynić trzeba dysponować środkami finansowymi na wkład własny. Ponadto instytucjami, 

które mogą składać wnioski do programów są jedynie samorządy terytorialne oraz 

organizatorzy imprez masowych. Nowelizacja ustawy o państwowej straży pożarnej 

wprowadziła tzw. Instytucje Funduszu Wsparcia, którymi są te wyżej wymienione. Do tej 

pory w procesie współfinansowania mogły brać udział przedsiębiorcy, osoby fizyczne i 

prawne oraz samorządy terytorialne. Osoby fizyczne i prawne mogą poprzez Fundusz 

Wsparcia uczestniczyć jedynie w dofinansowaniu: utrzymania obiektu, zakupu sprzętu 

lekkiego czy umundurowania. Oświadczył, iż zarówno w ubiegłym jak i w roku bieżącym 
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zwracał się do Powiatu Wałeckiego oraz do gminy miejskiej Wałcz o udzielenie wsparcia 

finansowego na zakup samochodów. Zarząd Powiatu w Wałczu odpowiedział, iż wniosek 

został przyjęty do planowania wsparcia finansowego roku 2012, natomiast nie otrzymał 

jeszcze ostatecznej odpowiedzi z Miasta Wałcza. Zaznaczył, iż bez wkładu własnego Powiat 

Walecki nie będzie mógł uczestniczyć w programie realizowanym przez Komendanta 

Wojewódzkiego PSP w Szczecinie. 

Jeżeli chodzi o współpracę Komendy Powiatowej PSP z OSP gminy wiejskiej Wałcz 

poinformował, iż idzie ona w dobrym kierunku. Miały miejsce pewne rozbieżności, co do 

współdziałania jednostek OSP z KP PSP. Ostatecznie jednak, po rozmowach z Wójtem 

Gminy Wałcz niejasności zostały wyjaśnione.  

Na zakończenie odniósł się do kwestii poruszonych przez radną Jadwigę Jankowską-

Klonowską. Podziękował, za życzenia i słowa uznania. Zapewnił, iż wszystkie życzenia 

przekaże strażakom na podsumowaniu działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Wałczu za rok 2011, które odbędzie się 29 lutego br. Następnie poinformował, iż 

środki finansowe na zakup systemu lamp zespołowych z nagłośnieniem zostaną dla jednostki 

OSP w Tucznie przekazane w roku bieżącym. 

 

 

Zdzisław Kmieć – Burmistrz Miasta i Gminy Człopa 

Ad Vocem wypowiedzi radnej Jadwigi Jankowskiej-Klonowskiej oświadczył, iż Miasto  

i Gmina Człopa starają się, by budynek jednostki OSP w Człopie wyglądał lepiej. Dlatego też 

sfinansowano wymianę okien w budynku. Z wypowiedzi radnej Jadeigi Jankowskiej-

Klonowskiej nie wynika, że czyniąc powyższe gmina postąpiła właściwie czy też nie. Odbiera 

wypowiedź radnej jako zarzut, gdyż strażacy musieli wykonywać pewne dodatkowe prace 

przy wymianie okien. Następnie oświadczył, iż Gmina i Miasto  Człopa posiada pewną wizję 

rozwoju jednostki OSP w Człopie. Nie jest to obiekt, który powinien wyglądać tak jak teraz. 

Poprawa zaplecza technicznego jednostki wymaga znacznych nakładów finansowych, których 

gmina nie jest w stanie  natychmiast zapewnić. W ubiegłym roku Gmina i Miasto Człopa 

przekazała dla jednostki OSP Człopa 68 tys. zł na zakup sprzętu.  

 

 

Jadwiga Jankowska–Klonowska 

Wyjaśniła, iż jedynie wychwalała pracę i zaangażowanie strażaków jednostki OSP w Człopie. 

Dodała, że źle ją Burmistrz Miasta i Człopy zrozumiał. 

 

 

Bogdan Białas 

Poinformował, iż Komenda Powiatowa PSP nie jest finansowana z budżetu powiatu, może 

być natomiast dotowana. Działalność straży finansuje Wojewoda Zachodniopomorski. 

Natomiast utrzymanie jednostek OSP należy w głównej mierze do gmin. 

 

e) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie „Informację  

o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Wałeckiego za rok 2011”. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła powyższą jednogłośnie. 
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Ad pkt 8 

Informacja na temat bezpieczeństwa i porządku publicznego w Powiecie Wałeckim                     

za 2011 r. 

  

a) informacja Komendy Powiatowej Policji w Wałczu o stanie bezpieczeństwa            

i porządku publicznego w Powiecie Wałeckim za 2011 r., 

b) informacja Prokuratora Rejonowego w Wałczu o stanie postępowań karnych 

prowadzonych w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2011 r. w Prokuraturze 

Rejonowej w Wałczu, 

c) informacja na temat działalności straży miejskich i gminnych Powiatu 

Wałeckiego za 2011r. 

 

Przedmiotowe informacje pisemne radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załączniki nr 11, 12 i 13 do niniejszego protokołu. 

 

d) stanowisko Zarządu Powiatu, 

 

Pisemne stanowisko Zarządu Powiatu radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu, stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

e) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Pisemne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni 

otrzymali w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

f) dyskusja, 

 

Janusz Różański 

Oświadczył, iż  informacja Komendy Powiatowej Policji w Wałczu o stanie bezpieczeństwa            

i porządku publicznego w Powiecie Wałeckim za 2011 r., jest bardzo obszerna. Obrazuje 

szeroki zakres pracy Komendy Powiatowej Policji w Wałczu. Szczególnie cieszy działalność 

profilaktyczna wśród dzieci i młodzieży. Niemniej ubolewa jedynie nad tym, iż w informacji 

nie podano, że Komenda PP w Wałczu pozyskała działkę budowlaną oraz środki finansowe i 

w 2012 r. zostanie rozpoczęta budowa nowej siedziby. Wyraził zdanie, iż samorządy powinny 

wspierać Komendę w dokonaniu powyższego przedsięwzięcia.  

Następnie zwrócił się do Zastępcy Komendanta  Powiatowego Policji Zbigniewa 

Podhorodockiego z następnymi zapytaniami: 

1) jak ocenia wykrywalność przestępstw narkotykowych w powiecie? Czy ich ilość 

wzrasta oraz z jakimi podmiotami Powiatowa Komenda PP współpracuje? 

2) Czy straż wodna z Koszalina oraz Społeczna Straż Rybacka współpracuje z policja w 

zakresie zwalczania przestępstwa jakim jest kłusownictwo wodne? 

 

 

Zbigniew Podhorodecki – Za-ca Komendanta Powiatowego Policji w Wałczu 

W pierwszej kolejności w imieniu własnym i Komendanta Powiatowego Policji w Wałczu 

Jacka Cegieły podziękował, za wsparcie finansowe Komendy Powiatowej i posterunków 

policji, jakiego udziela Powiat Wałecki oraz jego gminy.  Poinformował, iż na dzień 

dzisiejszy Komenda Powiatowa nie dysponuje środkami finansowymi niezbędnymi do 

zakupu działki. Wyraził nadzieję, że przy wsparciu Posła na Sejm RP Pawła Suskiego uda się 
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pokonać wszystkie przeszkody i uzyskać działkę budowlaną pod budowę nowej siedziby 

Komendy. Następnie odniósł się na zadane przez radnego Różańskiego pytania. 

W odpowiedzi na pierwsze pytanie poinformował, iż pod koniec ubiegłego roku nowelizacja 

przepisów prawa pozwoliła na odstąpienie prokuratury i policji od ścigania osób przy których 

znaleziono niewielką ilość środków odurzających. Od ubiegłego roku policja głównie 

koncentruje się na ściganiu dealerów narkotykowych, niż osobach, które posiadają przy sobie 

niewielką ilość środków odurzających.  Dodał, iż w ubiegłym roku działania operacyjne 

policji skutkowały zatrzymaniem handlarzy narkotyków i zabezpieczeniem ok. 650 gram 

amfetaminy, ok. 266 gram marihuany oraz ujawniono 13 drzewek konopi indyjskich w 

uprawie. Porównując te wyniki z wynikami działalności CBŚ mogą się one zdawać 

niewielkie, jednak dla Powiatu Wałeckiego są znaczące. Dodał, iż aktualnie kończone są 

postępowania dotyczące przestępstw narkotykowych, które będą skutkowały zatrzymaniem 

kilkunastu osób rozprowadzających narkotyki. Głównym środowiskiem, do którego docierają 

dealerzy jest środowisko nieletnich. Nastolatki często z ciekawości sięgają po narkotyki. 

Niestety zdarza się, że ciekawość przekształca się w nałóg, a o to właśnie dealerom chodzi. 

Dążą bowiem do uzależnienia nieletnich od środków odurzających, a co za tym idzie od 

siebie samych, gdyż oni niniejsze rozprowadzają. Zaznaczył, iż utrzymująca się w ostatnich 

latach tendencja spadkowa przestępstw narkotykowych, jest wynikiem zmiany taktyki 

działania, polegającej na zatrzymywaniu osób trudniących się dystrybucją narkotyków na 

terenie powiatu oraz poza jego granicami. Podkreślił, iż współpraca policji z nauczycielami i 

pedagogami układa się bardzo dobrze. Bez niej bardzo trudno byłoby dotrzeć do dealerów.  

Jeżeli chodzi o dopalacze, to problem ich używania przez młodzież przestał istnieć w 

momencie zamknięcia przez Powiatowego Inspektora Sanitarnego sklepów wprowadzających 

je do obrotu. Ostatnie doniesienia z mediów sygnalizują, iż sklepy te mogą zostać ponownie 

otwarte, co z pewnością sprawi, iż problem dopalaczy powróci. 

W następnej kolejności odniósł się do drugiej poruszonej przez radnego Różańskiego kwestii 

oświadczając, iż kłusownictwo wodne na terenie powiatu zawsze stanowiło duży problem. Na 

przełomie stycznia i lutego roku ubiegłego zatrzymano kilkanaście osób, które nielegalnie 

pozyskiwały ryby. Przyznał, iż bez współpracy policji ze Strażą Darwińskiego Parku 

Narodowego skuteczność wykrywania przestępstw kłusownictwa byłaby mniejsza. Na 

uznanie zasługują także działania Społecznej Straży Rybackiej, która w latach ubiegłych 

udostępniała policji swoje łodzie. Praktycznie przez cały rok policja współpracuje z wyżej 

wymienionymi strażami. Jeżeli chodzi o współpracę policji z Państwową Strażą Rybacka w 

Szczecinku, to opiera się ona na przeprowadzaniu wspólnych doraźnych akcji kontrolnych. 

Państwowa Straż Rybacka dysponuje lepszymi środkami technicznymi niż Komenda 

Powiatowa Policji. Posiada ona m.in. noktowizory oraz łączność bezprzewodową.    

Na zakończenie poinformował, iż policja w  utrzymaniu bezpieczeństwa i porządku 

publicznego współpracuje również ze Strażami Miejskimi i Gminnymi z terenu powiatu 

wałeckiego, Żandarmerią Wojskową i innymi podmiotami pozapolicyjnymi. Zaznaczył, iż 

lata ubiegłe były okresem, w którym KPP Wałcz borykało się z brakami kadrowymi, 

szczególnie w Ogniwie Patrolowo – Interwencyjnym, co uniemożliwiało prawidłowe 

zabezpieczenie miejsc zagrożonych popełnianiem przestępstw i wykroczeń na szkodę 

mieszkańców powiatu wałeckiego. W chwili obecnej Komenda otrzymała już uzupełnienie 

części wakatów. Do służby zostało przyjętych 5 nowych policjantów. Jednak rozpoczną oni 

pracę dopiero w drugiej połowie roku, po zakończeniu szkolenia podstawowego. Do tego 

czasu Komenda musi wykorzystywać w sposób racjonalny własne siły patrolowe oraz 

korzystać ze wsparcia wyżej wymienionych podmiotów. 
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a) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Powiecie Wałeckim za 2011 

rok. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła powyższą jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 9. 

Informacja o realizacji Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz 

Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2011 – 2014, za 2011 r. 

 

a) informacja Zarządu Powiatu o realizacji Powiatowego Programu Zapobiegania 

Przestępczości oraz Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 

2011– 2014, za 2011r. 

 

Przedmiotową informację pisemną radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 16  do niniejszego protokołu. 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali  

w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

c) dyskusja 

 

Mirosław Wiercioch – Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż w przedmiotowej informacji podano, że w 2011 roku na terenie powiatu 

wałeckiego w dwóch zorganizowanych formach wypoczynku uczestniczyło 120 dzieci  

i młodzieży. Wyraził pogląd, że powyższa liczba jest bardzo mała. Wobec powyższego 

zapytał, czy Zarząd Powiatu ma pomysł, dzięki któremu więcej grup młodych ludzi 

zechciałoby przyjeżdżać na ferie czy wakacje do powiatu wałeckiego. 

Ponadto zapytał, jak Zarząd Powiatu ocenia funkcjonowanie i współpracę z Gminnymi 

Komisjami Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, czy zgłaszają one  problemy czy maja 

jakieś potrzeby. 

 

 

 

 

Bogusława Towalewska – Radna Rady Powiatu 

Zapytała Bożenę Terefenko – Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i 

Katarzynę Wierzbińską – Powiatowego Koordynatora Realizacji Krajowego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie: jaka jest obsada kadrowa Punktu Konsultacyjnego i 

Interwencji Kryzysowej oraz jakimi środkami dysponuje, chodzi o porównanie roku 2011  

w stosunku do 2012. Czy skala i rodzaj pomocy udzielanej w powiecie osobom 

potrzebującym jest w ocenie pań wystarczająca? Ponadto rozpoczęła zadawać pytanie 

dotyczące wycinki przydrożnych drzew. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas przerwał radnej Bogusławie Towalewskiej, 

zwracając uwagę, iż swoje pytania powinna zadać w kolejnym punkcie obrad tj. pkt. 10 

„Informacja na temat  realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2015, za rok 2011”.   

 

 

Janusz Różański 

Zwrócił się z zapytaniem do Starosty Wałeckiego Bogdana Wankiewicza czy posiada 

informacje dotyczące funkcjonowania stanic na terenie powiatu. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

W pierwszej kolejności odniósł się do kwestii poruszonej przez radnego Mirosława 

Wierciocha, informując, iż wydaje mu się, że zdecydowanie większa liczba dzieci i 

młodzieży, niż ta, którą podano w informacji uczestniczyła w zorganizowanych formach 

wypoczynku na terenie powiatu, bo bodajże ok. 1200 osób. Niemniej jeżeli w informacji 

podano, że na terenie powiatu wałeckiego w dwóch zorganizowanych formach wypoczynku 

uczestniczyło 120 dzieci i młodzieży, to z pewnością tak było. Następnie poinformował, że 

przedstawianie ofert różnego rodzaju form wypoczynku dzieci i młodzieży, w głównej mierze 

jest zadaniem gmin. Powiat Wałecki jak najbardziej będzie wspierał gminy w realizacji 

powyższego. Jak co roku prowadzone będą kontrole przygotowania i realizacji form 

wypoczynku dzieci i młodzieży prowadzone przez Powiatowy Zespół ds. Kontroli 

Organizacji i Bezpieczeństwa Wypoczynku Dzieci i Młodzieży. Zaznaczył, że jeżeli 

zaistnieje taka potrzeba Zarząd Powiatu nie odmówi pomocy, będzie wspierał każdą formę 

wypoczynku dzieci i młodzieży na terenie powiatu. Na zakończenie wyraził słowa uznania 

dla pracy Powiatowego Zespołu ds. Kontroli Organizacji i Bezpieczeństwa Wypoczynku 

Dzieci i Młodzieży w Wałczu, za działania, które przyczyniły się do prawidłowego 

zabezpieczenia wypoczynku.  

 

 

Bogusława Towalewska 

Poinformowała, iż w przedmiotowej informacji musiał wystąpić błąd, co do ilości dzieci  

i młodzieży uczestniczących w dwóch formach wypoczynku. Dodała, iż chociażby w gminie 

Miejskiej Wałcz w okresie ferii zimowych i letnich zorganizowano dwie półkolonie,  

w których uczestniczyło łącznie ok. 400 dzieci. 

 

d) przyjęcie informacji 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie „Informację o realizacji 

Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku Publicznego 

 i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2011– 2015 za 2011 r.”. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła powyższą jednogłośnie. 
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Ad pkt 10. 

Informacja na temat realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2015, za rok 2011.   

 

a) informacja Zarządu Powiatu na temat realizacji Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata  

2011-2015, za rok 2011.   

 

Przedmiotową informację pisemną radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 18  do niniejszego protokołu. 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali  

w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

c) dyskusja 

 

Bogusława Towalewska 

Zapytała Bożenę Terefenko – Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz 

Katarzynę Wierzbińską – Powiatowego Koordynatora Realizacji Krajowego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie: jaka jest obsada kadrowa Punktu Konsultacyjnego i 

Interwencji Kryzysowej oraz jakimi środkami finansowymi dysponuje, chodzi o porównanie 

roku 2011 w stosunku do 2012, czy skala i rodzaj pomocy udzielanej w powiecie osobom 

potrzebującym jest w ocenie pań wystarczająca. Czy w zamian za wycięcie 85 drzew 

rosnących wzdłuż dróg powiatowych, które stanowiły zagrożenie bezpieczeństwa ruchu 

drogowego, zostanie nasadzona taka sama ilość nowych, w innych miejscach, oddalonych od 

ciągów drogowych? 

 

 

Marek Pawłowski – radny Rady Powiatu 

Oświadczył, iż Radni Klubu Rady Powiatu „Wspólny Powiat” nie znajdują żadnych 

powodów ażeby nie przyjąć przedłożonej Radzie Powiatu informacji na temat realizacji 

Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. Pozytywnego stanowiska 

nie zmieniają pytania zadane przed chwilą przez Przewodniczącą Klubu Bogusławę 

Towalewską. Z informacji wynika, że określone cele operacyjne realizowane są poprzez wiele 

zadań zapisanych w Programie. 

Następnie zaznaczył, iż powyższa wypowiedź była stanowiskiem Klubu Radnych Powiatu 

„Wspólny Powiat”, natomiast pragnie także powiedzieć kilka słów od siebie, za które w pełni 

bierze odpowiedzialność. Wyraził zdanie, że zanim Rada Powiatu przystąpi do głosowania 

nad przyjęciem przedmiotowej informacji, mogłaby jeszcze raz zastanowić się, jaka tak 

naprawdę jest przyczyna powstawania przemocy. Siedzący w tym ładnym obiekcie fachowcy 

zapewne powiedzą, że przyczyn jest wiele, są posegregowane na te o podłożu socjologicznym 

czy psychologicznym. Wynikają z bardzo różnych zachowań, z tych, które dążą do poniżenia, 

ograniczenia wolności, spowodowania psychicznego lub fizycznego cierpienia. Zapewne tak 

jest, natomiast rodzi się pytanie, gdzie znajduje się początek, z czego rodzi się przemoc w 

rodzinie? Oznajmił, że nie jest pewien czy właściwie rozumuje, lecz wydaje mu się, iż jedną z 

głównych przyczyn jest stres społeczny, czyli można powiedzieć bardzo ogólnie, że to – za co 

odpowiada społeczeństwo. Idąc tym tropem łatwo docieramy do przedstawicieli 

społeczeństwa, do wybrańców narodu. Tych na różnym szczeblu, tych dużych i tych małych. 
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Niewątpliwie politycy mają wpływ na postawę wielu ludzi. Nasze zachowanie, cechy są 

powielane w wielu rodzinach. Czy słuchając różnych rozmów, debat, czytając wypowiedzi, 

nie można dojść do przekonania, że obrażanie, złość, zastraszanie, przemoc ta gorąca w 

formie furii, czy też ta zimna czyniona z premedytacją, to nie jest coś naturalnego 

mieszczącego się w przyjętych normach i dobrych obyczajach? Czy politycy tworzący prawo, 

kształtujący politykę społeczną, zdrowotną, gospodarczą nie ponoszą odpowiedzialności za 

bezrobocie, za złe warunki mieszkaniowe, za niskie zarobki, za wysokie koszty życia, czyli za 

powodowanie przywołanego wcześniej stresu społecznego? 

Reasumując oświadczył, iż odpowiedź wydaje się być jedna. To my politycy, ci z Sejmu, ci z 

Senatu, ci z Sejmiku, ci z Rad Powiatowych i Gminnych jesteśmy także winni przemocy w 

rodzinie. 

Na zakończenie dodał, iż tylko jedna rzecz wzbudza w nim wątpliwość, czy tworzenie 

programów przeciwdziałających przemocy w rodzinie, to wystarczająca pokuta za nasze 

grzechy? 

 

 

Bogdan Białas 

Zapytał radnego Marka Pawłowskiego, jak brzmi jego pytanie? 

 

 

Marek Pawłowski 

Odpowiedział, czy musi być formułowane pytanie, dodając, iż chciał jedynie przedstawić 

swój pogląd w przedmiotowym temacie. 

 

 

Bogdan Białas 

Poinformował, iż odebrał wypowiedź radnego Marka Pawłowskiego jako wstęp do rozważań 

na temat znalezienia sposobu, dzięki któremu można byłoby zapobiec powstawaniu przemocy 

w rodzinie. Wyraził zdanie, iż obrady sesji to nie czas, ani  miejsce na powyższe.  

 

 

Janusz Różański 

Oświadczył, iż Przewodniczący Rady źle zrozumiał wystąpienie radnego Marka 

Pawłowskiego, dodając, że chciał on jedynie przedstawić stanowisko Klubu Radnych Rady 

Powiatu Wspólny Powiat oraz własne. 

 

 

Marek Pawłowski 

Wyjaśnił, iż przedstawił jedynie swoje spojrzenie na problem przemocy w rodzinie, biorąc za 

nie pełną odpowiedzialność. Nie zamierza wszczynać polemiki w przedmiotowym temacie. 

 

 

Bogdan Białas 

Wyjaśnił, iż nie ocenia wypowiedzi radnego Marka Pawłowskiego negatywnie. Obawia się 

jedynie, że radni w dyskusji zaczną odbiegać od tematu. Wobec powyższego zwrócił się do 

radnych Rady Powiatu by wystąpienie radnego Marka Pawłowskiego przyjęli do wiadomości 

i nie wszczynali w związku z nią dyskusji. Zapewne jest ona potrzebna, lecz właściwym 

byłoby przeznaczenie na jaj kontynuację odrębnego spotkania.  
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Bożena Terefenko – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu 

Odnośnie skierowanych pod jej adresem pytań, przez radną Bogusławę Towalewską 

wyjaśniła, iż jedno z nich stanowi dla niej problem, gdyż  nie posiada wiedzy na temat 

wycinki drzew rosnących wzdłuż dróg powiatowych. Zapewniła, że PCPR w Wałczu nie 

przeprowadzał wycinki drzew. 

 

 

Bogusława Towalewska 

Odparła, iż jak najbardziej dyrektor PCPR Bożena Terefenko może pominąć pytanie 

dotyczące wycinki drzew. 

 

 

Bożena Terefenko 

W pierwszej kolejności odpowiedziała na pytanie dotyczące obsady kadrowej Punktu 

Konsultacyjnego i Interwencji Kryzysowej, informując iż na pełnym etacie zatrudnione są  w 

nim dwie osoby psycholog Katarzyna Wierzbińska oraz pracownik socjalny, który monitoruje 

osoby zgłaszające się do Punktu, przeprowadza wywiady oraz pełni funkcję sekretarki. 

Ponadto ze środków, jakie PCPR udało się pozyskać zatrudniono dwóch terapeutów, 

pracujących z osobami uzależnionymi oraz radcę prawnego (zatrudnionego na umowę 

zlecenie). Ze względu na wzrastającą liczbę osób potrzebujących zgłaszających się do punktu, 

dodatkowo  na umowę zlecenie zatrudniono psychologa dziecięcego. Jeżeli chodzi o środki 

finansowe jakimi dysponuje Punkt poinformowała, iż gminy nie przekazały jeszcze środków 

finansowych na rok 2012. Niemniej zadeklarowano, że punkt otrzyma około 30 tys. zł. 

Zaznaczyła, iż powyższa kwota nie obejmuje wynagrodzenia za pracę psychologa Katarzyny 

Wierzbińskiej, pracownika socjalnego oraz zatrudnionego na umowę zlecenie radcy 

prawnego. Niniejsze wypłacane są ze środków PCPR w Wałczu. Oświadczyła, iż najwyższą 

kwotę jaka udało  się Punktowi pozyskać to 20 tys. zł, przekazane przez Miejską Komisję 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Wałczu. Zaznaczyła, że gminy powiatu 

wałeckiego chętnie partycypują w kosztach prowadzenia Punktu Konsultacyjnego, ponieważ 

mieszkańcy powiatu mogą uzyskać w nim porady. Największą popularnością cieszą się 

porady psychologa oraz porady prawne, m.in. w zakresie sporządzania podań o: alimenty, 

rozwody, stosowanie przemocy w rodzinie. Ponadto z osobami poszkodowanymi, które 

skierowały sprawę do sądu przeprowadzane są tzw. „psychodramy”, po to, by ofiara 

przemocy wiedziała czego może spodziewać się w sądzie. 

 

d) przyjęcie informacji 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

„Informację na temat realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2015, za rok 2011”. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła powyższą jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 11. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2011 r. 

 

Przedmiotowe sprawozdanie pisemne radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu, stanowi  załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
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a) przyjęcie informacji 

 

Wobec braku uwag do powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

„Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2011 r.” 

 

 W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła powyższą jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 12. 

Informacja na temat pozyskiwania środków pomocowych w Powiecie Wałeckim. 

 

a) informacja Zarządu Powiatu na temat pozyskiwania środków pomocowych  

w Powiecie Wałeckim 

 

Przedmiotową informację pisemną radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali  

w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

c) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu 

 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali  

w materiałach na XII sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

d) dyskusja 

 

Głosu w dyskusji nie zabierano. 

 

e) przyjęcie informacji 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie „Informację na temat 

pozyskiwania środków pomocowych w Powiecie Wałeckim”. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła powyższą jednogłośnie. 

 
 

 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił 10-cio minutową przerwę od 14
55

 do 15
05

.  

 

Sesję opuścili: Zdzisław Kmieć – Burmistrz Miasta i Gminy Człopa, Zbigniew Podhorodecki – 

Za-ca Komendanta Powiatowego Policji w Wałczu, Piotr Łosiewski – Prokurator Rejonowy w 

Wałczu, Kazimierz Maciejewski – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej, Anna 

Grochowicka – Za-ca Komendanta Straży Miejskiej w Człopie,   Bożena Terefenko - Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu, Katarzyna Wierzbińska – Powiatowy 

Koordynator Realizacji Krajowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, 

Andrzej Krieger – Komendant Straży Miejskiej w Tucznie, Marta Suska – Naczelnik Wydziału 
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Inwestycji i Funduszy Pomocowych w/m ,Józef Kropielnicki - Naczelnik Wydziału Edukacji i 

Spraw Społecznych w/m, Wojciech Pastuszak  - Z-ca Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych,   

  

  

Po przerwie o godzinie 15
05

 Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady XII sesji Rady 

Powiatu w Wałczu IV kadencji. 

 

 

 

Ad pkt. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2012 r. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

13.02.2012 r. 

Następnie poinformował, iż na prośbę Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Człopie Zbyszka Ślusarskiego 

przekazuje mu materiały z posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w 

Wałczu, które odbyło się w dniu 13.02 2012 r.  

 

b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XII/ 91 /2012  

w sprawie zmian w budżecie na 2012 rok.  

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

Ad.pkt. 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji liceum profilowanego dla młodzieży o 

nazwie „I Liceum Profilowane” wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

13.02.2012 r. 

 

b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XII/ 92 /2012 w 

sprawie zamiaru likwidacji liceum profilowanego dla młodzieży o nazwie „I Liceum 

Profilowane” wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu. 
 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 

 

Ad.pkt. 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia uzupełniającego liceum 

ogólnokształcącego dla młodzieży o nazwie „Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące” 

oraz zasadniczej szkoły zawodowej dla dorosłych o nazwie „Zasadnicza Szkoła 

Zawodowa dla Dorosłych” wchodzących  w skład Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu w 

„Liceum Ogólnokształcące dla dorosłych”. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

13.02.2012 r. 

 

b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu większością jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XII/ 93 /2012 w sprawie zamiaru przekształcenia uzupełniającego liceum 

ogólnokształcącego dla młodzieży o nazwie „Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące” oraz 

zasadniczej szkoły zawodowej dla dorosłych o nazwie „Zasadnicza Szkoła Zawodowa dla 

Dorosłych” wchodzących  w skład Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu w „Liceum 

Ogólnokształcące dla dorosłych”. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 26  do protokołu. 
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Ad pkt 16 

Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia dwuletniej zasadniczej szkoły 

zawodowej dla młodzieży „Zasadnicza Szkoła Zawodowa nr 2” wchodzącej w skład 

Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu w trzyletnią zasadniczą szkołę zawodową dla młodzieży. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

13.02.2012 r. 

 

b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XII/ 94 /2012  

w sprawie zamiaru przekształcenia dwuletniej zasadniczej szkoły zawodowej dla młodzieży 

„Zasadnicza Szkoła Zawodowa nr 2” wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu w 

trzyletnią zasadniczą szkołę zawodową dla młodzieży. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 27  do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 17 

Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji liceum profilowanego dla młodzieży o 

nazwie „II Liceum Profilowane” wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 4 Rolnicze 

Centrum Kształcenia Ustawicznego w Wałczu. 

              

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował, 

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

13.02.2012  r. 

 

b) podjęcie uchwały 

 

Jerzy Goszczyński – Wicestarosta Wałecki 

Wyjaśnił, iż podejmowane uchwały dotyczące zamiaru likwidacji czy też przekształcenia 

szkół, wynikają z  obowiązku spełnienia wymogów nałożonych na jednostki samorządu 

terytorialnego nowelizacją przepisów ustawy z dnia 19 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o 
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systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw. Zmiany  mają jedynie charakter porządkowy. 

Organy prowadzące szkoły muszą wyrazić opinię na temat faktycznego wprowadzenia 

przepisów w życie, dlatego też Rada Powiatu podejmuje w tym celu stosowne uchwały. 

Powyższe nie ma nic wspólnego z wprost rozumianą likwidacją.  

 

 

Bogdan Białas 

Dodał, iż często media donoszą o likwidacji szkół, z powodu niżu demograficznego. Niemniej 

szkołom ponadgimnazjalnym powiatu wałeckiego powyższe nie grozi. Porównując wyniki 

naboru do szkół ponadgimazjalnych powiatu można zauważyć, iż kształtuje się on na 

podobnym poziomie. Niemniej rolą Zarządu Powiatu jest zabieganie o  to, by jak najwięcej 

młodych ludzi chciało kontynuować naukę właśnie w szkołach ponadgimnazjalnych powiatu.  

Następnie zwrócił uwagę, iż młodzież mieszkającą na terenie Gminy i Miasta Człopa często 

wybiera szkoły zlokalizowane w powiatach ościennych. Dlatego też, serdecznie namawiał, by 

wybierali szkoły ponadgimnazjalne powiatu.  

 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XII/ 95 /2012 

w sprawie zamiaru likwidacji liceum profilowanego dla młodzieży o nazwie „II Liceum 

Profilowane” wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 4 Rolnicze Centrum Kształcenia 

Ustawicznego w Wałczu. 
 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

 

Ad pkt 18 

Podjęcie uchwały w  sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach 

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków  

i sposobu ich przyznawania 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował, 

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

13.02.2012 r. 

 

b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie 
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W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XII/ 96 /2012  

w  sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej 

dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich 

przyznawania. 
 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 19 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/ 88 /2003 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 

29 grudnia 2003 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek pływających z 

napędem motorowym na zbiornikach wodnych w powiecie wałeckim. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Zastępujący Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusza Węgrzynowskiego 

Wiktor Kwaśniewski poinformował, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały na 

posiedzeniu w dniu 13.02.2012 r. wnosząc o wprowadzenie w § 1 projektu uchwały pkt. 3 o 

treści: „w § 3 dodaje się pkt. 6 w brzmieniu: Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 

Wałczu.” 
 

  

b) podjęcie uchwały 

 

Bogdan Wankiewicz 

Zgłosił autopoprawkę dotyczącą wykreślenia z projektu uchwały z §1, pkt 3 o treści „w §3 

dodaje się pkt 6 w brzmieniu: Miejskiego Ośrodka Rekreacji i Sportu w Wałczu”. Pozostałe 

punkty otrzymałyby numerację kolejną. 

Wyjaśnił,  iż przedłożenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/ 88 /2003 Rady 

Powiatu w Wałczu z dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania 

jednostek pływających z napędem motorowym na zbiornikach wodnych w powiecie 

wałeckim wynika z wniosku Uczniowskiego Klubu Sportowego „PIŁAWA” w Szwecji w 

sprawie udostępnienia wód jeziora Zbiczno do prowadzenia procesu szkoleniowego 

kajakarzy. Natomiast dodatkowo Komisja Rozwoju Gospodarczego wprowadziła zmianę do 

pierwotnie przedłożonego projektu uchwały dotyczącą zwolnienia  Miejskiego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Wałczu  z zakazu  używania jednostek pływających z napędem 

motorowym na jeziorze Raduń, wprowadzając do projektu uchwały w § 1 pkt 2 po dwukropku 

zwrotu „MOSIR-u i” a dodanie w § 3 kolejnego punktu (6) o treści Miejskiego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Wałczu. 

Dodał, iż Zarząd Powiatu uważa, że nie ma potrzeby by cytowany zapis został wprowadzony 

do projektu uchwały, ponieważ MOSIR o powyższe nie wnioskował. Ponadto zwolnienie z 

zakazu używania jednostek pływających z napędem motorowym dotyczy jedynie podmiotów 

prowadzących działalność treningową. Wobec powyższego Zarząd Powiatu wnioskuje o 

wykreślenie  z §1 przedmiotowego projektu uchwały  pkt 3 o treści „w §3 dodaje się pkt 6 w 

brzmieniu: Miejskiego Ośrodka Rekreacji i Sportu w Wałczu. Podkreślił, że Zarząd Powiatu 

otwarty jest na wprowadzenie ewentualnych zmian do  uchwały Nr X/ 88 /2003 Rady 
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Powiatu w Wałczu z dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania 

jednostek pływających z napędem motorowym na zbiornikach wodnych w powiecie 

wałeckim, na wniosek zainteresowanych podmiotów. 

 

 

Bogdan Białas 

Dodał, iż regulamin organizacyjny MOSIR w Wałczu nie posiada zapisu, że prowadzi 

działalność szkoleniową, przy wykorzystaniu łodzi motorowych, do asekuracji procesu 

szkolenia sportowego dyscyplin wodnych.  

 

 

Marek Pawłowski 

Oświadczył, że jest zaskoczony stanowiskiem Zarządu Powiatu. Komisja Rozwoju 

Gospodarczego długo dyskutowała na temat ostatecznego kształtu przedmiotowego projektu 

uchwały. Co do prawidłowości zapisu uchwały dotyczącego MOSIR w Wałczu 

przeprowadzono także konsultację z radcą prawnym. Ponadto, w  materiałach sesyjnych 

przedłożono projekt uchwały z uwzględnioną  zmianą dokonaną na wniosek Komisji 

Rozwoju Gospodarczego. Rzeczywiście, formalnie MOSIR nie zgłaszał wniosku. Niemniej 

osobiście przeprowadził rozmowę z Dyrektor MOSIR w Wałczu, podczas której prosiła, by 

nie wykluczać Ośrodka z możliwości korzystania z jeziora na zasadach przysługujących 

klubom i organizacjom sportowym.  Wobec zaistniałych wątpliwości co do ostatecznego 

kształtu przedmiotowego projektu uchwały, zaproponował zdjęcie z porządku obrad punktu 

19 pn. „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/ 88 /2003 Rady Powiatu w Wałczu z 

dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek pływających z 

napędem motorowym na zbiornikach wodnych w powiecie wałeckim” i ponowne 

przeanalizowanie propozycji zmian aktualnie obowiązujących norm, dotyczących używania 

jednostek pływających z napędem motorowym na zbiornikach wodnych w powiecie 

wałeckim. Powyższe dotyczą nie tylko MOSIR w Wałczu, ale i innych podmiotów, będących 

użytkownikami jezior powiatu. Propozycję kompleksowego rozpatrzenia aktualnie 

obowiązujących norm w powyższym zakresie złożono jeszcze podczas omawiania 

przedmiotowego projektu uchwały na posiedzeniu komisji Rozwoju Gospodarczego w dniu 

13 lutego br.  

 

 

Bogdan Wankiewicz  

Oznajmił, iż podmioty zainteresowane powinny były złożyć do Zarządu Powiatu stosowne 

wnioski. Wówczas zostałyby one rozpatrzone i przekazane do zaopiniowania przez Komisję. 

Dodał, iż nie widzi żadnych przeciwwskazań, by MOSIR w Wałczu nie mógł korzystać z 

jeziora Raduń. Niemniej jest on jednym z wielu podmiotów gospodarczych, które chciałyby 

używać jednostki pływające z napędem motorowym na zbiornikach wodnych, na zasadach 

przysługującym np. klubom i organizacjom sportowym. Dlatego też, trzeba spojrzeć na 

powyższy problem racjonalnie i ocenić czy zostanie zachowane bezpieczeństwo na 

niewielkim akwenie, jakim jest jezioro Raduń. Poinformował, iż w powyższej sprawie bardzo 

chciałby spotkać się z panią dyrektor MOSIR w Wałczu. Wówczas ocenimy istniejące 

możliwości. 

 

 

Bogdan Białas 

Przypomniał, iż zmiany w uchwale Nr X/ 88 /2003 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 29 grudnia 

2003 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek pływających z napędem 
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motorowym na zbiornikach wodnych w powiecie wałeckim zostały naniesione na wniosek 

Uczniowskiego Klubu Sportowego „PIŁAWA” w Szwecji, w sprawie udostępnienia wód 

jeziora Zbiczno do prowadzenia procesu szkoleniowego kajakarzy. Następnie oświadczył, iż 

przychyla się do propozycji Starosty Wałeckiego, by propozycje zmian w wyżej cytowanej 

uchwale, zgłaszanych przez inne podmioty, rozpatrzyć odrębnie. Obawia się popełnienia 

jakiegoś błędu. Zauważył, że jezioro Raduń jest stosunkowo małym akwenem. Oprócz niego 

na terenie Wałcza znajduje się jeszcze  jezioro Zamkowe, z którego można również korzystać. 

 

 

Marek Pawłowski 

Oświadczył, iż jako radny Rady Powiatu był przekonany, iż poprawka wniesiona do 

przedmiotowego projektu uchwały, na wniosek Komisji Rozwoju Gospodarczego, została 

zaakceptowana przez Zarząd Powiatu. W przeciwnym razie w materiałach na sesję nie byłoby 

projektu uchwały, który wniosek uwzględniał. Wobec powyższego złożył wniosek o zdjęcie 

przedmiotowego punktu z porządku obrad. Zaproponował, by Rada Powiatu podjęła uchwałę 

na kolejnej planowanej sesji, po przeprowadzeniu konsultacji z wszystkimi zainteresowanymi 

stronami i naniesieniu stosownych zmian w jej treści.  

 

 

Bogdan Białas 

Poinformował, iż punkt 19 „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/ 88 /2003 Rady 

Powiatu w Wałczu z dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania 

jednostek pływających z napędem motorowym na zbiornikach wodnych w powiecie 

wałeckim”, nie może zostać usunięty z porządku obrad. Można jedynie wnioskować o 

odrzucenie podjęcia przedmiotowej uchwały. Następnie oświadczył, iż zawsze można wrócić 

do dokonania zmian w uchwale Nr X/ 88 /2003 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 29 grudnia 

2003 r. Natomiast przekładanie podjęcia przedmiotowej uchwały na kolejną sesję, która 

odbędzie się za dwa miesiące może spowodować, że Uczniowski Klub Sportowy „PIŁAWA” 

w Szwecji nie będzie mógł prowadzić zajęć treningowych, przy wykorzystaniu łodzi 

motorowych. Dlatego dla bezpieczeństwa młodzieży Rada Powiatu powinna podjąć 

przedmiotową uchwałę. 

 

 

Marek Pawłowski 

Oświadczył, iż był przekonany, że radny w każdym momencie obrad sesji może wnioskować 

o zdjęcie danego punktu z jej porządku. Niemniej propozycja Przewodniczącego Rady 

dotycząca wniosku o odrzucenie uchwały go satysfakcjonuje. Wobec powyższego złożył 

wniosek o odrzucenie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/ 88 /2003 Rady Powiatu w 

Wałczu z dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek 

pływających z napędem motorowym na zbiornikach wodnych w powiecie wałeckim. 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas w pierwszej kolejności poddał pod głosowanie 

wniosek radnego Marka Pawłowskiego o odrzucenie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę 

Nr X/ 88 /2003 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie wprowadzenia 

zakazu używania jednostek pływających z napędem motorowym na zbiornikach wodnych  

w powiecie wałeckim. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przy 6 głosach „za” i 10 głosach „przeciw” nie przyjęła 

wniosku radnego Marka Pawłowskiego o treści jak powyżej. 
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Następnie Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie zgłoszoną przez Zarząd 

Powiatu autopoprawkę do projektu uchwały  zmieniającej uchwałę Nr X/ 88 /2003 Rady 

Powiatu w Wałczu z dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania 

jednostek pływających z napędem motorowym na zbiornikach wodnych  

w powiecie wałeckim o treści jak poniżej: 

- z §1, projektu uchwały wykreślić pkt 3 o treści „w §3 dodaje się pkt 6 w brzmieniu: 

Miejskiego Ośrodka Rekreacji i Sportu w Wałczu”. Pozostałe punkty otrzymałyby 

numerację kolejną. 
 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przy 10 głosach „za” i 6 głosach „przeciw” przyjęła 

autopoprawkę Zarządu Powiatu o treści jak powyżej. 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przy 10 głosach „za” i 6 głosach „przeciw” podjęła 

uchwałę Nr XII/ 97 /2012 zmieniającą uchwałę Nr X/ 88 /2003 Rady Powiatu w Wałczu z 

dnia 29 grudnia 2003 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek pływających z 

napędem motorowym na zbiornikach wodnych w powiecie wałeckim z autopoprawką 

Zarządu Powiatu. 
 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 20 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Celowego Powiatów 

Województwa Zachodniopomorskiego. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali przed obradami XII sesję Rady 

Powiatu. 

  

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Zastępujący Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusza Węgrzynowskiego 

Wiktor Kwaśniewski poinformował, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały na 

posiedzeniu w dniu 24.02.2012 r. 

 

b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XII/ 98 /2012 

w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Celowego powiatów Województwa 

Zachodniopomorskiego. 
 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 31  do protokołu. 
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Ad pkt 21 

Podjęcie uchwały w sprawie apelu o przywrócenie połączenia kolejowego na linii Piła-

Wałcz. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w dniu obrad XII sesji Rady Powiatu; 

stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Zgłosił autopoprawkę dotyczącą  wykreślenia z §1 przedmiotowego projektu uchwały zdania: 

„Bilety na przejazd pociągiem są tańsze od biletów przewoźników świadczących osobowe 

usługi transportowe”. Powyższa autopoprawka była propozycją radnego Marka 

Pawłowskiego, którą Zarząd Powiatu zaakceptował. 

 

 

Janusz Różański 

Oświadczył, iż ubolewa, że tak późno Rada Powiatu podejmuje niniejszą uchwałę. Bardzo 

trudno będzie pozyskać tych samych klientów, którzy po zamknięciu linii kolejowej zmuszeni 

są korzystać z innych środków transportu. Wyraził zdanie, że źle się stało, iż Marszałek 

Województwa Wielkopolskiego podjął decyzję o likwidacji połączenia Piła-Wałcz, nie 

posiada wiedzy na temat czy konsultował ją z Marszałkiem Województwa 

Zachodniopomorskiego. Szkoda że dwóch Marszałków  z Platformy Obywatelskiej nie mogło 

dojść do porozumienia i do czasu otworzenia, 1 września br. połączenia kolejowego Piła-

Szczecin, pokryć koszta utrzymania połączenia Piła-Wałcz, czy ewentualnie dokonać zmian 

w rozkładzie jazdy pociągu. Zaznaczył, iż mieszkańcy powiatu, zwrócili się do niego  

z prośbą, by przedstawił negatywne stanowisko w sprawie likwidacji połączenia Piła -Wałcz. 

Na zakończenie poinformował, iż będzie głosował za podjęciem przedmiotowej uchwały. 

 

 

Bogdan Białas 

Przytoczył stare porzekadło „jak nie wiadomo o co chodzi, to chodzi o pieniądze”. 

Poinformował, iż podczas posiedzenia Zarządu Powiatu sugerował, iż warto byłoby zwrócić 

sie do Zarządu Województwa Wielkopolskiego o podanie przyczyny zlikwidowania 

powyższego połączenia. Przyznał, iż rzeczywiście trudno będzie pozyskać tych samych 

klientów, którzy po zamknięciu linii kolejowej zmuszeni są korzystać z innych środków 

transportu. Dodał, iż nie ma obawy o brak połączeń pomiędzy Wałczem i Piłą, gdyż zarówno  

prywatni przewoźnicy jak i PKS je zapewniają. Warto niemniej zwrócić uwagę na 

niepokojące doniesienia prasowe dotyczące przesunięcia w czasie otwarcia nowego 

połączenia Piła-Szczecin. 

 

 

Paweł Suski – Poseł na Sejm RP 

Oświadczył, iż z pewnością  duży wpływ na podjęcie przez Marszałka Województwa 

Wielkopolskiego decyzji o likwidacji połączenia Piła-Wałcz miał wynik ekonomiczny 

niniejszego. Niemniej ze zdziwieniem przyjął informację o wycofaniu się Marszałka 

Województwa Wielkopolskiego z finansowania tej linii, ponieważ Marszałek Województwa 

Zachodniopomorskiego nie rozważał takiej możliwości. Sugerował jedynie, że jest ona formą 
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przejściową do czasu uruchomienia połączenia kolejowego Szczecin-Piła, przez Wałcz. Tym 

bardziej że wstępnie rozkład jazdy powyższego połączenia został podany do publicznej 

wiadomości. Dodał, iż faktycznie uruchomienie linii dalekobieżnej przesuwa się nieco w 

czasie. Jednak wyraził zdanie, że od pierwszego września 2012 roku powinna zostać otwarta. 

Następnie poinformował, że uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Województwa 

Zachodniopomorskiego, podczas którego przedstawiono dane dotyczące wyniku 

ekonomicznego połączenia kolejowego na linii Piła-Wałcz, za 2010 r.: gdzie przychody 

kształtowały się na poziomie 196 tys. zł, natomiast koszty 467 tys. zł. Na tle innych połączeń 

przewozów regionalnych na terenie województwa zachodniopomorskiego, wynik finansowy 

na linii Piła-Wałcz, nie był najgorszy. Dla przykładu podał, iż wskaźnik przychodów 

zlikwidowanego połączenia kolejowego na linii Darłowo-Sławno kształtował się na poziomie 

15% kosztów. Na zakończenie wyraził zdanie, że autopoprawka zgłoszona przez Zarząd 

Powiatu, dotycząca wykreślenia z treści przedmiotowego projektu uchwały zdania „Bilety na 

przejazd pociągiem są tańsze od biletów przewoźników świadczących osobowe usługi 

transportowe” jest słuszna. Całkiem możliwe, że niska cena biletów przyczyniła się m.in. do 

braku rentowności połączenia. Oświadczył, iż popiera projekt uchwały i prosi Radę Powiatu o 

jej podjęcie. 

 

a) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XII/ 99 /2012  

w sprawie apelu o przywrócenie połączenia kolejowego na linii Piła-Wałcz. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 22 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostką samorządu 

terytorialnego.  

 

Przedmiotowe sprawozdanie pisemne radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu, stanowi ona załącznik nr 34 do protokołu. 

 

a) przyjęcie sprawozdania 
 

Wobec braku uwag do przedłożonego sprawozdania Przewodniczący Rady poddał niniejsze 

pod głosowanie.   

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła „Sprawozdanie z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 

szkołach prowadzonych przez jednostką samorządu terytorialnego”. 
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Ad pkt 23 

Sprawozdanie z realizacji planu kontroli przez Komisję Rewizyjną w 2011 roku. 

 

Przedmiotowe sprawozdanie pisemne radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu, stanowi ona załącznik nr 35 do protokołu. 

 

a) przyjęcie sprawozdania 
 

Wobec braku uwag do przedłożonego sprawozdania Przewodniczący Rady poddał niniejsze 

pod głosowanie.   

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła „Sprawozdanie z realizacji planu kontroli 

przez Komisję Rewizyjną w 2011 roku”. 

 

 

 

Ad pkt 24 

Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu za rok 2011. 

 

Przedmiotowe sprawozdanie pisemne radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu, stanowi ona załącznik nr 36 do protokołu. 

 

a) przyjęcie sprawozdania 
 

Wobec braku uwag do przedłożonego sprawozdania Przewodniczący Rady poddał niniejsze 

pod głosowanie.   

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła „Sprawozdanie z działalności Komisji 

Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu za rok 2011”. 

 

 

 

Ad pkt 25 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu 

za rok 2011. 

 

Przedmiotowe sprawozdanie pisemne radni otrzymali w materiałach na XII sesję Rady 

Powiatu, stanowi ona załącznik nr 37 do protokołu. 

 

a) przyjęcie sprawozdania 
 

Wobec braku uwag do przedłożonego sprawozdania Przewodniczący Rady poddał niniejsze 

pod głosowanie.   

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła „Sprawozdanie z działalności Komisji 

Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu za rok 2011”. 
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Ad pkt 26 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż w materiałach na XII sesję 

Rady Powiatu przedłożono radnym korespondencję dotyczącą wniosków radnych złożonych 

podczas XI sesji Rady Powiatu w dniu 29 grudnia 2012 r. tj.           

 a) odpowiedź Zarządu Powiatu do radnego Janusza Różańskiego, dotycząca reorganizacji 

struktury sądownictwa  powszechnego; stanowi załącznik nr 38 do protokołu; 

b) odpowiedź Przewodniczącego Komisji Budżetu i Spraw Społecznych na wniosek radnego 

Marka Pawłowskiego, o podjęciu przez Komisję Budżetu i Spraw Społecznych inicjatywy 

uchwałodawczej w celu nowelizacji uchwały w sprawie trybu prac nad budżetem; stanowi 

załącznik nr 39 do protokołu. 

Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, iż w okresie międzysesyjnym radny Marek 

Pawłowski złożył do Zarządu Powiatu zapytanie, dotyczące czerpnia przez jednostki 

organizacyjne Powiatu Wałeckiego pożytku z wynajmu obiektów, które były objęte 

programami unijnymi; korespondencja w powyższej sprawie stanowi załącznik nr 40  

do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 27 

Interpelacje oraz zapytania radnych. 

 

Janusz Różański 

Oświadczył, iż 21 luty br. był dla powiatu wałeckiego dniem smutnym, ze względu na 

zawieszenie połączenia kolejowego na linii Piła-Wałcz, a także podjęcie przez Sejmik 

Województwa Zachodniopomorskiego uchwały w sprawie zamiaru stopniowej likwidacji 

Zespołu Kolegiów Nauczycielskich w Wałczu. Stopniowa likwidacja powyższego ma polegać 

na zaprzestaniu w roku szkolnym 2012/2013 rekrutacji na pierwszy rok, a następnie po  

zakończeniu przez słuchaczy cyklu kształcenia z dniem 30 września 2014, likwidacji 

placówki. Zgodnie z przepisami prawa w roku szkolnym 2012/2013 mógłby jeszcze być 

prowadzony nabór na pierwszy rok studiów, niemniej zadecydowano inaczej. Podkreślił, iż 

Zespół Kolegiów Nauczycielskich w Wałczu, jest jedyną uczelnią w południowej części 

województwa zachodniopomorskiego oraz północnej województwa wielkopolskiego, która 

prowadzi nauczanie na specjalnościach m.in. język polski z bibliotekoznawstwem, 

pedagogika wczesnoszkolna i przedszkolna, nauczanie początkowe z muzyką i plastyką. 

Wobec powyższego zwrócił się z prośba do Zarządu Powiatu o podjęcie działań, 

skutkujących uzyskaniem przez Wyższą Szkołę Zawodową w Wałczu akredytacji na kierunki, 

na których kształci  się młodzież w Zespole Kolegiów Nauczycielskich w Wałczu. 

Następnie przypomniał, iż podczas posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego w 

dniu 13 lutego br. złożył do Zarządu Powiatu wniosek o wystąpienie do Marszałka 

Województwa Zachodniopomorskiego, by w planie robót na 2012 rok ujęto modernizację 

drogi wojewódzkiej nr 163, na odcinku Wałcz-Czaplinek. Oświadczył, iż na sesji Rady 

Powiatu we wrześniu 2010 r. zwrócił uwagę na fakt, iż na wniosek Zarządu Sejmiku 

Województwa Zachodniopomorskiego remont wyżej wymienionego odcinka drogi 
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wojewódzkiej został usunięty z planu robót na 2010 r.  Zapewniano wówczas, iż zostanie on 

ujęty w planach robót w 2011 r., czego niestety nie uczyniono. Dodał, iż aktualnie 

opracowywany jest plan robót na 2012 r. Wobec powyższego zwrócił się ponownie do 

Zarządu Powiatu z prośbą  o podjęcie działań, w wyniku których remont drogi wojewódzkiej 

Nr 163 na odcinku Wałcz-Czaplinek zostałby ujęty w planie robót na 2012 r. Podkreślił, iż nie 

można dopuścić do przedawnienia się dokumentacji projektowej w/w odcinka drogi 

wojewódzkiej. 

 Na zakończenie nawiązał do dyskusji jaką prowadzili radny Marek Pawłowski  

i Skarbnik Powiatu Paweł Gwozdecki w 2 pkt. porządku obrad pn. „Informacja o pracy 

Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie 9.12.2011 r.-26.01.2012 r.”, w której to Skarbnik 

Powiatu oświadczył, iż deficyt budżetu na koniec roku 2011 w wysokości ok. 6,5 mln zł 

został pokryty nadwyżką środków pieniężnych z końca  roku 2010, w wysokości  ponad 6 

mln zł. W związku z powyższym zwrócił się do Zarządu Powiatu z prośbą o przedstawienie 

na piśmie odpowiedzi na pytanie: w jakim celu powiat zaciągnął kredyt długoterminowy w 

wysokości 3.200.000 zł. zł, Czy środki finansowe z kredytu wpłynęły już na konto bankowe 

powiatu i czy zostały wydatkowane, jeżeli tak, to na jaki cel. Przypomniał, iż podczas  IX 28 

października 2011 r., na której Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr IX/78/2011 w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego  Klub Radnych Rady Powiatu „Wspólny Powiat” 

poprosił o zamieszczenie w uchwale zapisu na co środki z kredytu zostaną wydatkowane. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

W pierwszej kolejności odniósł się do kwestii stopniowej likwidacji Zespołu Kolegiów 

Nauczycielskich w Wałczu oraz prośby o podjęcie przez Zarząd Powiatu działań 

prowadzących do otworzenia w PWSZ w Wałczu tych kierunków kształcenia, które 

prowadzone są przez Kolegium. Poinformował, iż Zarząd Powiatu prowadzi rozmowy z 

Władziami Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Wałczu, oraz Zespołem Kolegiów 

Nauczycielskich w Wałczu jak i z Wydziałem Pedagogiki Uniwersytetu Szczecińskiego 

zmierzające ku temu, by utrzymać kierunki pedagogiczne Kolegium w systemie kształcenia 

PWSZ w Wałczu. Wyraził nadzieję, że większa część pracowników Zespołu Kolegiów 

Nauczycielskich w Wałczu uzyska zatrudnienie w PWSZ w Wałczu. 

W następnej kolejności odniósł się do drugiego problemu poruszonego przez radnego Janusza 

Różańskiego oznajmiając, iż droga wojewódzka nr 163 na odcinku Wałcz-Czaplinek została 

ujęta w planie robót na 2012 r. Dodał, iż Miasto Wałcz nie chce partycypować w kosztach 

inwestycyjnych, dlatego też  zostanie wykonany jedynie remont drogi (przebiegającej wzdłuż 

ul. Kołobrzeskiej w Wałczu), bez chodników. Wyraził nadzieję, że Burmistrz Miasta Wałcza, 

jako organ wykonawczy gminy miejskiej zmieni zdanie i przyłączy się do realizacji w/w 

inwestycji. 

 

 

Janusz Różański 

Oznajmił, iż nie zamierza polemizować ze Starostą Wałeckim która opcja polityczna stanowi 

większość w Radzie Miejskiej w Wałczu. 
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Ad pkt 28 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Paweł Suski – Poseł na sejm RP 

Nawiązując do wypowiedzi Janusza Różańskiego w pkt. 5 porządku obrad, dotyczącej 

reorganizacji struktury Sądów Rejonowych, w której to radny przytoczył przysłowie „porażka 

jest sierotą, a sukces ma wielu ojców”, dodając iż Sąd Rejonowy w Wałczu w ogóle nie był 

zagrożony oświadczył, że sam radny zapętlił się trochę w swojej wypowiedzi. Następnie 

przytoczył porzekadło „nadgorliwość gorsza od faszyzmu” dodając, że skoro Radny Janusz 

Różański wiedział o tym, iż Sąd Rejonowy w Wałczu nie jest zagrożony, to po co podczas XI 

sesji Rady Powiatu składał do Zarządu Powiatu wniosek o podjęcie działań mających na celu 

niedopuszczenie do ewentualnej likwidacji Sądu Rejonowego w Wałczu lub wskutek 

połączenia z innym przeniesienia jego siedziby do innego miasta?   

 

 

Janusz Różański 

Odpowiedział, iż o powyższym fakcie dowiedział się po złożeniu wniosku do Zarządu 

Powiatu. 

 

 

Paweł Suski  

Kontynuując oznajmił, że na etapie tworzenia projektu rozporządzenia Ministra 

Sprawiedliwości w sprawie zniesienia niektórych sądów rejonowych, utworzenia 

zamiejscowych wydziałów w niektórych sądach rejonowych oraz zmiany rozporządzenia w 

sprawie sądów apelacyjnych, sądów okręgowych i sądów rejonowych oraz ustalenia ich 

siedzib i obszarów właściwości, prowadził rozmowy z Ministrem Sprawiedliwości na temat 

funkcjonowania Sądu Rejonowego w Wałczu. W pierwszej kolejności w Sądzie Rejonowym 

w Wałczu zlikwidowano jeden etat, ale zapewniono, że zostanie on jednostką wiodącą i nie 

stanie się filią zamiejscową Sądu Rejonowego w Pile. Dodał, iż rozmowy, które 

przeprowadził z Ministrem Sprawiedliwości są sprawą niemierzalną, nie da się ich odnotować 

na piśmie. Jeżeli ktoś jest zainteresowany, może udostępnić treść smsów jakie w powyższej 

sprawie wymieniał z Ministrem Sprawiedliwości. 

Następnie poinformował, iż od początku pilotuje wniosek, który sam złożył do Komendanta 

Powiatowego Policji o skorzystanie z nieruchomości gruntowej Wojskowej Agencji Mienia. 

Wyjaśnił, iż Komenda Powiatowa Policji nie jest jeszcze w posiadaniu  działki budowlanej. 

Obecnie toczą się rozmowy z Wojewodą Zachodniopomorskim, Wojewódzkim 

Komendantem Policji oraz Prezesem WAM na temat wydzielenia działki pod budowę 

Komendy Powiatowej Policji w Wałczu. Istnieje propozycja, by nową siedzibę Komendy 

wybudować przy ul. Wojska Polskiego, naprzeciw PWSZ w Wałczu. Inwestycja 

najprawdopodobniej zostanie ujęta w ustawie  o modernizacji policji, co da jej gwarancję 

(finansową) na realizację. 

Następnie oświadczył, iż wspólnie ze Starostą Wałeckim w przyszłym tygodniu umówieni są 

na spotkanie z Ministrem Zdrowia, w sprawie udzielenia wsparcia finansowego w spłacie 

przez powiat zobowiązań, przejętych po byłym szpitalu powiatowym. Wyraził nadzieję, iż 

przeprowadzona rozmowa odbędzie się z większym skutkiem niż dotychczas. Istnieje szansa, 

że również Minister Finansów inaczej, bardziej przychylnie spojrzy na problem powiatu, gdyż 

jest on wyjątkowy. Niestety była Minister Zdrowia Pani Ewa Kopacz nie pomogła powiatowi. 

Wyraził nadzieję, iż obecny Minister Zdrowia Bartosz Arłukowicz, który pochodzi z 

Województwa Zachodniopomorskiego przedstawi propozycję częściowego umorzenia, bądź 

rozłożenia w czasie spłaty długu, bądź innego rodzaju rozwiązania korzystnego dla powiatu.  
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Przedstawił także informacje dotyczące pracy Sejmowej Komisji Obrony Narodowej m.in. na 

temat tworzenia w Wałczu regionalnej bazy logistycznej, zaopatrującej Siły Zbrojne od 

Gdańska po Zieloną Górę. Przygotowywana jest inwestycja budowy budynku biurowo-

sztabowego. Poruszył także temat dotyczący przekształcenia 12 Bazy Lotniczej w 

Mirosławcu w Komendę, przeniesienia 1 Skrzydła Lotnictwa Taktycznego do Świdwina. 

Wyraził zdanie, iż powyższe było złą decyzją, gdyż Świdwin, w ogóle nie jest na to 

przygotowany, nie ma MPS’u czy hangaru. Wspólnie z Burmistrzem Mirosławca Piotrem 

Pawlikiem zabiegają o przywrócenie 12 Bazy Lotniczej w Mirosławcu. 

Następnie przeszedł do omówienia aktualności związanych z budową obwodnicy Wałcza. 

Poinformował, iż uprawomocniła się decyzja środowiskowa, co oznacza że najważniejszy 

etap formalny został zakończony. Nie ma obaw, że organizacje ochrony środowiska ja 

zablokują.  Założenia na nową perspektywę finansową w planie budowy dróg krajowych, po 

roku 2013 (w którym znajduje się budowa obwodnicy) są takie, że  inwestycje w nim ujęte, 

muszą uzyskać decyzję pozwalającą na ich realizację. Minister założył, że jeżeli w roku 2013 

inwestycje będą gotowe do realizacji, to po uzyskaniu nowej perspektywy finansowej (czyli 

120 miliardów EURO), bez zbędnej zwłoki, będą realizowane. Po uzyskaniu decyzji 

środowiskowej w dalszym ciągu trwają prace projektowe, gdzie do stycznia 2013 r. 

Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad oddział w Szczecinie będzie gotowa, by 

wystąpić do Wojewody Zachodniopomorskiego o pozwolenie na budowę obwodnicy. 

Wyjaśnił, iż posługiwał się określeniem: „budowa obwodnicy Wałcza jest jakoby jedną z 

dwóch priorytetowych inwestycji Oddziału GDDKiA w Szczecinie”, ze względu na fakt, iż 

wspólnie z budową obwodnicy Koszalina ma najbardziej realne szanse uzyskania niniejszego 

statusu. Dodał, iż priorytetem inwestora jest, by droga krajowa nr 10 była na całym odcinku 

przejezdna. Wałcz stał się jedynym „wąskim gardłem”. Podczas spotkania z Ministrem 

Transportu padały propozycje, że być może uda się odciążyć drogę krajową nr 10 łącząc 

drogę szybkiego ruchu S3 z  autostradą A2. Niemniej powyższe nie będzie miało znaczenia. 

Ze względu na koszta, droga krajowa Nr 10 nadal będzie obciążona. Następnie podkreślił, iż 

od czterech lat nie rozwiązano problemu dotyczącego przekazania gruntu pod budowę 

obwodnicy, którego właścicielem jest WAM. Oświadczył, iż na spotkaniu z Ministrem 

Obrony Narodowej Tomaszem Siemoniakiem podjęto decyzję o przekazaniu gruntu, niemniej 

z pewnością zrodzi się spór Ministra Obrony Narodowej z Ministrem Transportu i GDDKiA o 

strzelnicę. Zapewnił, iż będzie walczył o wybudowanie strzelnicy w innym miejscu, 

zwłaszcza iż „spec ustawa” zakłada wypłatę odszkodowania. 

Na zakończenie zwrócił się do Radnych Rady Powiatu z prośbą, by na etapie projektowym, 

na którym aktualnie znajduje się realizacja inwestycji nie przeszkadzać, nie wnosić o zmiany, 

a stwarzać klimat do jej budowy. Dodał, iż uczestniczył w sesji Rady Miasta Wałcza, podczas 

której Burmistrz Miasta zaproponował utworzenie dodatkowego węzła obwodnicy. Na tym 

etapie powyższe nie jest już możliwe. Lepiej tego nie robić, gdyż dziś potrzebujemy 

zamknięcia dokumentacji w terminie przewidzianym umową. Każda zmiana rodziłaby skutki 

środowiskowe, co wydłużyłoby otrzymanie zgody na realizacje inwestycji. 

 

 

Bogdan Białas 

Żartobliwie zasugerował, iż może mała obwodnica Mirosławca zmniejszyłaby ruch na drodze 

krajowej Nr 10.  

 

 

Janusz Różański 

Zwracając się do Posła na Sejm RP Pawła Suskiego, oświadczył, iż ten niepotrzebnie zarzucił  

mu  nadgorliwość. Wyjaśnił, iż wniosek jaki złożył do Zarządu Powiatu  o podjęcie działań 
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mających na celu niedopuszczenie do ewentualnej likwidacji Sądu Rejonowego w Wałczu, 

wynikał jedynie z jego troski. Dwa dni przed obradami XI sesji Rady Powiatu przeczytał  

w Internecie, przygotowany przez Ministra Sprawiedliwości Jarosława Gowina projekt 

rozporządzenia. Dopiero po kilku tygodniach od złożenia swojego wniosku dowiedział  

się z prasy, że Sąd Rejonowy w Wałczu nie był zagrożony, z czego się bardzo ucieszył. 

Następnie poruszył temat obwodnicy Wałcza. Oświadczył, że już w latach 80-tych, 90-tych 

jako Przewodniczący Rady Miasta, później jako Starosta Wałecki uczestniczył w rozmowach 

dotyczących budowy obwodnicy. Niestety miasto i powiat nie mieli sprzymierzeńców. Z 

początku władze Piły blokowały powyższą inwestycję… 

 

 

Bogdan Białas 

Przerwał wypowiedź radnego Janusza Różańskiego, informując, iż przedmiotowy punkt 

porządku obrad dotyczy składania przez radnych wniosków i oświadczeń. Nie jest więc 

właściwym przedstawienie historii działań na rzecz realizacji obwodnicy miasta Wałcza. 

Zwrócił się prośba o niewydłużanie niepotrzebnie dyskusji, a przedstawienie zwięzłych, 

konkretnych wypowiedzi.  

 

 

Janusz Różański 

Poprosił, by mu nie przeszkadzać, gdyż jako radny Rady Powiatu ma prawo w tym punkcie 

zabrać głos w sprawie obwodnicy. 

 

 

Bogdan Białas 

Odpowiedział, iż jako Przewodniczący Rady Powiatu ma prawo radnego ów głosu pozbawić. 

Pan Paweł Suski jest gościem specjalnym, dlatego pozwolił mu przekazać informacje. 

Następnie powtórzył prośbę o niewydłużanie niepotrzebnie dyskusji i formułowanie 

zwięzłych wypowiedzi. 

 

 

Janusz Różański 

Jeszcze raz poprosił, by mu nie przerywano wypowiedzi, dodając, iż trochę kultury 

przydałoby się Przewodniczącemu Rady Powiatu. 

 

 

Bogdan Białas 

Poprosił, by radny zważał na słowa, które wypowiada, dodając, iż przede wszystkim on 

powinien zastanowić się nad swoim wystąpieniem. Oznajmił, iż rolą Przewodniczącego Rady 

Powiatu jest czuwanie nad prawidłowością przebiegu obrad. Jako jedyna osoba w Radzie 

posiada prawo do przerwania radnym ich wypowiedzi i proszenia ich o jasne wyrażanie 

swoich stanowisk. Zwrócił się z prośbą o uszanowanie powyższego prawa. Podkreślił, że bez 

względu czy radnemu się to podoba, czy nie będzie tak postępował. Następnie poprosił 

radnego Janusza Różańskiego, by kontynuował wystąpienie i zwięźle formułował swoje 

myśli.  

 

 

Janusz Różański 

Oznajmił, iż jest to kolejna sesja, podczas obrad której Przewodniczący Rady nie pozwala mu 

zabrać głosu. Natomiast będzie on zabierał głos wtedy, kiedy będzie chciał. 
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Bogdan Białas 

Ad Vocem wypowiedzi radnego Janusza Różańskiego oświadczył, że gdyby chciał zniżyć się 

do jego poziomu, wówczas odpowiedział, by mu w podobnym kontekście. Niemniej tego nie 

uczyni.   

 

 

Janusz Różański 

Wracając do wypowiedzi dotyczącej obwodnicy Wałcza, oświadczył, iż województwo pilskie 

przez wiele lat blokowało budowę obwodnicy, gdyż dla niego ważniejsza była inwestycja na 

drodze krajowej nr 11, niż na drodze nr 10. Po przejściu Wałcza w granice województwa 

zachodniopomorskiego realizacji inwestycji towarzyszył sprzyjający klimat. GDDKiA 

oddział w Szczecinie ustaliła wówczas, że po przeprowadzeniu budowy obwodnicy Stargardu 

Szczecińskiego zostanie rozpoczęta budowa obwodnicy Wałcza. Następnie zwracając się do 

Posła na Sejm Pawła Suskiego, oświadczył iż ma obawy czy wariant IV budowy obwodnicy, 

ze względu na swoją wielkość i wysoki koszt realizacji nie zostanie odrzucony i nie będzie 

realizowany. Wiadomym jest, że planuje się równocześnie przeprowadzić budowę obwodnicy 

Koszalina. Ponadto na budowę obwodnicy czekają również miasta Szczecinek i Kołobrzeg. 

Wyraził zdanie, iż błędem było przyjęcie wariantu IV obwodnicy, gdyż trasa będzie biegła 

kilkadziesiąt metrów drogi krajowej nr 10, na wysokości PGR Wałcz. Fachowcy 

wypowiadają się, iż powinien tam być zlokalizowany węzeł przygotowany pod zachodnią 

obwodnicę miasta Wałcza, na drodze krajowej nr 22, gdyż w przyszłości również i ona będzie 

wymagała obwodnicy. 

 

 

Paweł Suski  

Odnosząc się do poruszonej przez Przewodniczącego Rady propozycji dotyczącej 

wybudowania obwodnicy Mirosławca, poinformował że są plany wybudowania powyższej. 

Jest już uzgodniony przebieg całej trasy S10, w układzie niemalże autostradowym, od 

Płońska, aż po Szczecin. Miasto Mirosławiec objęte jest obejściem. 

 

 

Bogdan Białas 

Przyznał, iż wie o powyższym. Jednak mieszkańcy Mirosławca „znają swoje miejsce w 

szeregu” i spokojnie czekają na swoją kolej.  

 

 

Paweł Suski  

Kontynuując dodał, iż w ramach szlaków środkowoeuropejskich TMT, przy kolejnych 

inwestycjach z udziałem środków unijnych, planuje się budowę obwodnicy Mirosławca. 

Następnie oświadczył, iż nie wie czy coś niepotrzebnie powiedział. Wydaje się, że wszyscy tu 

obecni są z wyboru i starają się, by wypowiedziane słowa były zrozumiałe i merytoryczne. 

Oświadczył, iż na temat Sądu Rejonowego w Wałczu w ogóle by się nie wypowiadał. 

Niemniej radny Janusz Różański wywołał ten temat. Dla ścisłości w Sądzie Rejonowym w 

Wałczu pracowało 11 sędziów natomiast obecnie pracuje 10. Czy warto było podnosić 

polemikę w powyższym temacie? Najważniejsze, że Sąd Rejonowy w Wałczu nadal 

funkcjonuje, że udało się choć raz ustrzec przed przeniesieniem z Wałcza ważnej instytucji.   

Co do obwodnicy Wałcza, wyraził zdanie, że jakby chciał być złośliwy to powiedziałby, że 

raczej pechem było „posiadanie takich włodarzy przez ostatnie lata”. Burmistrz Nakła czy 

Wyrzyska był bardzo przychylny budowie obwodnicy Wałcza, nawet oddał pod to własny 

grunt. Natomiast miasto przyjęto 5,5 mln odszkodowania za grunty. Taka jest prawda, że 
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chcąc coś uzyskać, trzeba także dać coś od siebie. Następnie zwracając się do radnego 

Janusza Różańskiego zapytał skąd posiada informacje, że przy ul. Bydgoskiej, koło stacji 

paliw Shell w Wałczu będzie przebiegać jeden z czterech, czy pięciu wariantów obwodnicy 

na drodze 22. Czy ktoś z GDDKiA czy z Ministerstwa Transportu weźmie na siebie 

odpowiedzialność za słowa, że w tym miejscu zlokalizuje węzeł, bo akurat tak właśnie będzie 

przebiegać obwodnica na drodze krajowej nr 22. Przecież obwodnica na drodze krajowej nr 

22 nie jest nawet w założeniach, nie ma studium wykonalności. Dziś drogę krajową nr 22 

należy w miarę możliwości wyremontować, by można było bezpiecznie po niej jeździć. Na 

zakończenie jeszcze raz zaapelował do wszystkich rad (powiatu wałeckiego i jego gmin), by 

wspólnie ponad podziałami stwarzać dobry klimat do budowy obwodnicy. Wyraził nadzieję, 

że uda się zmniejszyć ruch uliczny wewnątrz miasta, bo na tą chwilę jest on ogromny. 

Ponadto 18 tys. samochodów na dobę, które przejeżdżają po drodze krajowej nr 10 stanowi 

niepodważalny argument, do tego, by obwodnica została jak najszybciej wybudowana.  

 

 

Bogusława Towalewska 

Oświadczyła, iż tzw. „14-stki” ( wypłata wyrównań w przypadku kiedy zarobki nauczycieli 

nie osiągnęły określonych wartości na danych stopniach awansu zawodowego), które gminy 

wypłaciły nauczycielom nie były wysokie i nie wynikały z braku staranności  

czy popełnionego błędu. Powiat nie musiał powyższych wypłacać, gdyż wypłaty zmiesiły  

się w wartości uśrednienia. Następnie zwróciła uwagę na problem finansowania oświaty  

przez samorządy terytorialne. Zasygnalizowała Posłowi na Sejm RP Pawłowi Suskiemu 

potrzebę podjęcia działań, które doprowadziłyby do tego, by szkoły publiczne  

i niepubliczne były w podziale środków i obowiązków w stosunku do standardów, traktowane 

tak samo. Jeżeli nauczyciel jest nauczycielem w szkole publicznej czy niepublicznej,  

to winien być traktowany zgodnie z przepisami Ustawy Karta Nauczyciela, albo z kodeksu 

pracy. Gdyż w obu przypadkach mamy doczynienia ze środkami publicznymi. Podobna 

zasada winna tyczyć się wymogów sanitarnych czy też wynikających z nadzoru 

dydaktycznego. 

 

 

Paweł Suski  

Przyznał, iż jak najbardziej zgadza się z postulatami radnej Bogusławy Towalewskiej. 

Również ubolewa nad kosztami jakie ponoszą na oświatę samorządy terytorialne. Politycy 

powinni spojrzeć na przepisy ustawy „Karta Nauczyciela” i je zweryfikować. Jednak nie chcą 

podejmować takiego wyzwania. Niezależnie od opcji politycznej, która sprawuje władzę, 

poza kulisami prowadzone są dyskusje dotyczące zmiany ustawy Karta Nauczyciela.  

Związek zawodowy nauczycieli jest bardzo silny i nie pozwala na dokonanie zmian. Poza tym 

przy większych nakładach finansowych państwa na oświatę można by pogodzić nauczycieli i 

samorządowców. Niestety Rząd z powodu kryzysu nie przekaże samorządom terytorialnym 

więcej  środków finansowych z budżetu państwa na oświatę. Określił swoją odpowiedź jako 

mało precyzyjną, dość dyplomatyczną, Niemniej na dzień dzisiejszy nie jest w stanie 

odpowiedzieć czy Rząd wprowadzi stosowne zmiany w zapisach ustawy Karta Nauczyciela. 

 

 

 Na zakończenie Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował,  

iż w materiałach na XII sesję radni otrzymali uchwałę Nr XV/64/Z/12 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 19 stycznia 2012 r. w sprawie wydania 

opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu publicznego w przedłożonej Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2024 i uchwale budżetowej na 2012 
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rok. Skład Orzekający RIO w Szczecinie po rozpatrzeniu przyjętej przez Powiat Wałecki 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej oraz uchwały budżetowej na 2012 rok postanawia 

pozytywnie zaopiniować prawidłowość planowanej kwoty długu na lata 2012-2024. Niniejsza 

uchwała stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Ponadto odczytał pismo od Caritas Parafii pw św. Antoniego w Wałczu skierowane do 

Starosty Wałeckiego, dotyczące prośby o wsparcie prowadzonej działalności charytatywnej 

na terenie miasta Wałcza. Pismo niniejsze stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XII sesję  

Rady Powiatu o godzinie 16
20

. 

 

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

 

Protokołowała:                                                            

 

Inspektor  ds. obsługi                                                      Przewodniczący Rady Powiatu 

         Rady Powiatu  

 

       Anna Siwiec        Bogdan Białas 

     

   


